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T Tpoznih sedemdesetih letih prejšnjega 
V stoletja je med študenti in profesorji 

'rdeče' Fakultete za sociologijo, politične 
vede in novinarstvo krožila za današnji dan 
zelo zanimiva in poučna definicija o tem, 
kaj da je socializem. »Socializem je ovin
kasta in trnova pot iz kapitalizma v - kapi
talizem.« Pravzaprav vizionarska trditev, ki 
seveda ni bila zapisana v nobenem uradnem 
učnem gradivu, prenašala se je 'iz roda v 
rod'. Toda v tistih 'svinčenih' časih sije red
ko kdo predstavljal, kakšen bo v resnici ta 
prehod iz socializma v kapitalizem. Družba 
pač ni laboratorij, v katerem bi lahko eks
perimentirali kot s kakšno kemično reakci
jo. Kdo bi si mislil, da bo poldrugo stoletje 
po Marxu treba ponovno skozi vse otroške 
bolezni kapitalizma, vključno s prvobitno 
akumulacijo kapitala in izkoriščanjem člo
veka po človeku, praktično skoraj ponoviti 
in na lastni koži občutiti vse tisto, zaradi če
sar je marksizem in posledično socializem 
sploh nastal. Turbokaptalizma in tajkunstva 
takrat še ni bilo v slovarju.

Kaj žene ljudi v tako brezglavo pehanje za 
z denarjem merljivim bogastvom, da so pri
pravljeni poteptati še zadnji ščepec človeč
nosti v sebi, smo se na tem mestu že spraše
vali. Za kaj bodo posamezniki potrebovali 
cele gore denarja? Za posmrtno življenje? 
Kje? V peklu, vicah ali v nebesih?

Toda kaj, po drugi strani, vzpodbuja (si
cer redke) posameznike, da v času turbo- 
kapitalskih vrednot še vedno odprejo vrata 
svoje hiše (kaj hiše, tudi doma in družine) 
tistim, ki topline družinske sreče niso bili 
nikoli deležni? Pravimo, da imajo široko 
srce, kot Rozi Bratina, s katero smo tokrat 
klepetali pod latnikom.

Če v pehanju za vsakdanji kruhek hodimo 
drug mimo drugega, ne moremo spoznati 
vseh tistih energij, ki se sproščajo in gene- 
rirajo vedno nove in nove ideje, domislice 
in cilje, ko se cela soseska oziroma cela vas 
zbere skupaj, preskoči pretekle zamere in si 
omisli mega spektakel, nekakšen 'pasion po 
Teodoziju'.

In kaj žene uredništvo Latnika, da s to 
številko prehaja z mesečnika na štirinajst
dnevnik? Res samo definicija, »daje infor
macija hitro pokvarljivo blago«?

Naslednji Latnik izzide 3. julija.
Edo Pelicon
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dogodki
Evropske volitve - 
Peterle prepričljivo!

Ajdovščina, 7. junija 2009 - V ajdovskem volilnem okraju je bila udeležba na voli
tvah v Evropski parlament 33.95 odstotna, kar je skoraj sedem odstotkov več kot 
na državni ravni.

H^magala je NSi z 31,18 % glasov, na drugo 
/ ^mpstn se je uvrstila SDS z 28,84 % glasov, 
tretji so Socialni demokrati s 17,6 odstotki, četr
ta je stranka LDS, peta Desus in šesta Zares, vse 
tri z nekaj več kot petimi odstotki glasov.

Največji uspeh je torej dosegla Nova Slovenija 
z nosilcem liste Lojzetom Peterletom. NSi je iz
kupiček z zadnjih državnozborskih volitev po
večala kar za četrtino. Naj večji padec je doživela 
SDS, za 12,5 % in v ajdovskem volilnem Okraju 
tokrat izgubila primat. Tudi vladajoča SD je pre
cej izgubila in sicer 8 odstotkov. Nekaj volilcev 
so izgubile tudi stranke Zares, SNS in SLS, na
predovala pa je LDS.

RL

Informacijska tabla
Ajdovščina, 8. junija 2009 - V glavnem mestnem križišču, tik ob parkirišču pred 
pošto, so postavili veliko informacijsko tablo, ki je namenjena obiskovalcem 
Ajdovščine, najbrž pa bo koristila tudi domačinom.

'V Ta eni strani 
I > table je na
tančen načrt ulic 
mesta z ozna
čenimi turistič
nimi točkami. 
Druga stran pa 
zajema območje 
celotne občine.

Tablo je izde
lal Geodetski 
zavod Slovenije, 
projekt pa je 
v celoti finan
cirala Občina 
Ajdovščina. 

ep

Praznik Ceste v 
znamenju železnice
Cesta, 7. junija 2009 - Spominske 'slovesnosti ob 65. letnici požiga vasi se je ude
ležilo veliko domačinov in gostov, ki so prisluhnili programu domačega društva 
Vrnivec in petju zbora Janez Svetokriški.

'VTedeljska slovesnost ob spomeniku je pred- vanje vin domačih vinarjev. Osemnajst vzorcev 
Tl stavljala vrhunec pestrega dogajanja, ki se je preizkušala komisija, sestavljena iz domačih 
je začelo že na predvečer požiga s spominsko mož, katerim je napotke pred ocenjevanjem 
mašo pri kapelici. podelil sommelier Aleš Škrlj. Kakovost vin je

Tokrat so poseben poudarek namenili železni- bil tokrat zelo dobra, največ točk pa sta dosegla 
ci, ki je v preteklosti zagotovo močno zaznamo- Martin Batič pri belih vinih in Sebastjan Štor pri 
vala življenje v vasi. Zgodovinske dokumente rdečih.
je pripravil Karel Rusija. Pripravili so tudi tek- Balinarski klub 2. junij Cesta je ob prazniku 
movanje v potiskanju železniškega vozička po kot običajno pripravil tudi balinarski turnir, na 
tirih. Izkazalo seje, daje bila zastavljena naloga katerem se je pomerilo 12 trojk od blizu in da- 
trd oreh tudi za dobro telesno pripravljene sku- leč. Zmagal je Podnanos pred domačini in ekipo 
pine mladcev, med katerimi so bili najhitrejši Tabor Ozeljan. V natančnem izbijanju je zmagal 
Skrilani. prekaljeni Marjan Ferfolja.

Veliko pozornosti je bilo deležno tudi ocenje- ep

V zvoniku spet bije urcJ
Vrhpolje, 7. junija 2009 - Koprski Dfl 
možni škof dr. Jurij Bizjak je ob sagi 
v Vrhpolju daroval mašo. BlagOs|0Vj 
je tudi obnovitvena dela na cerkvi 
Primoža in Felicijana.

/^Vbnovitvena dela so bila obsežna in Zahtevn 
V>/saj je župna cerkev dobila novo stresno krit 
no, seveda pa so morali najprej temeljito obnovi 
celotno ostrešje, Tudi fasado so prebarvali post' 
vili so strelovod, popravili pa še uro v zvoniku 

Cerkev stoji sredi vasi, na križišču cestnih t 
vodnih poti, po njeni dograditvi proti koncu 1! 
stoletja se je okrog nje oblikovalo novo Vaš$? 
jedro. Vrhpolje ima namreč še cerkev pov'1' 8 
sv. Križa iz prve polovice 15. stoletja. Cerke^ 
Primoža in Felicijana so zgradili v dobrih štii« 
letih, leta 1875 pa jo je posvetil znameniti vin/ 
vski dekan Grabrijan. Ob cerkvi je tudi vod •ti 
ki pa so ga obnovili že ob obisku papeža Janef 
Pavla II. v Sloveniji. Med pomembnejša urnetn'' 
ška dela v cerkvi štejejo Kristusa na križu ki ‘J 
je izdelal Henrik Dejak in pa lesena kipa svete' 
Simona in Jude Tadeja, ki ju je izdelal v Vrh h 
rojeni Alojzij Repič. ep

Castrumfoto 09
Vipavski Križ, 14. junija 2009 - V nedeljo se je odvrtelo sedmo mednarodn k 
tografsko srečanje CASTRUMFOTO 09 - Podobe tradicije. Že tradicionalni 0!° c 
dek je tudi letos potekal v Ajdovščini in njeni okolici pod okriljem Pilonove ge,! 9:« 1 
Ajdovščina ter pod vodstvom Primoža Breclja.

T Tdeleženke ter udeleženci, prihajajoč 
LJ iz Italije, Avstrije in Slovenije - Sara 
Occhipinti, Špela Volčič, Martina Kofol, Enzo 
Tedeschi, Branko Lenart, Leo Caharija, Primož

Brecelj, Andrej Perko in Damjan Vidic - 
povabljeni k 'portretiranju' delavnic in ohraso t

valcev izročila, tradicionalnega. Ti, ki So s svirjim delom skozi leta in generacije obene 
stvarjalci značaja in utripa mesta, sQ u 
kam in ustvarjalcem odprli vrata svoji^Tu- 
lov in delavnic. Fotografi so si med sre “ ^ 
ki seje odvijalo od četrtka, 11. junija 
nekatere zanimivosti po Vipavski dolini * 6 J 
pa sta jih - kot že nekaj let zapovrstjo - a/05 a 
in Andrej Perko na svoji domačiji v Vipav , ^ 
Križu. Sobotni večer so tam zaznamovali Irt 
ski gostov, večinoma udeleženk in udele'' °c'\ 
prejšnjih srečanj, ki Castrumfoto pozorno
mljajo. Letošnje dogajanje bo piko na i d ^4
lo v novembru v Pilonovi galeriji, z razst d 
srečanju nastalih del. rl.foto: Primož Br

Colska nedelja (in sobota!
Col, 14. junija 2009 - Društvo Trillek je konec tedna pripravilo tradicionalno 1?
Colsko nedeljo. Vreme je bilo lepo, prireditev pa po običaju dobro obiskano

obotni večer s Šank rockom (na sliki) je bil 
k3namenjen mladim, nedeljsko popoldne z 
narodnozabavno glasbo in srečelovom pa je bil 
družinsko obarvano. Po besedah predsednika 
Sandija Škvarča bo izkupiček društvo namenilo 
za tekoče delovanje: »Kot vsako leto bomo tudi 
letos izdali Colski časnik, pripravili predno
voletno srečanje in glasbeni dogodek, skupaj z

osnovno šolo pa bomo nadaljevali z op 
njem šolske telovadnice, predvsem za b0] • -11 
ganizacijo prireditev.« J 0

V okviru dvodnevnega nogometne cra ^
nirja s 17 ekipami, ki ga je sicer orga«- - j 
Smučarsko društvo Gozd, je zmagala 
Vrhpolja, drugi je bil ajdovski Pulsus, tr J/--o' 
domačini. J1
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dogodki
Hiša mladih in hostel v 
Palah
Ajdovščina, 29. maja 2009 - Minister za šolstvo in šport dr. Igor Lukšič in direktor 
Zavoda za šport Uroš Pintar sta podpisala pogodbo o sofinanciranju izgradnje 
Mladinskega centra in hotela Ajdovščina .

A Minister Lukšič je bil poln hvale ha ra- 
IVJLčun sodelovanja med ajdovsko občino in 
mladimi. Ne gre le za to, da bodo imeli mladi 
Evropejci kje prespati, pač pa je dragoceno me
sto, kjer mladi lahko kaj pametnega počnejo, ali 
se, kot je dejal minister »lahko generacija mladih 
socializira, sicer je za družbo izgubljena. Časi, 
ko so se znanja prenašala s starejših na mlade, 
z dedov na vnuke, z očetov na sinove, so nepre
klicno mimo!« .
Ajdovščina je deseta v mreži hostlov po

Sloveniji, ki se gradijo iz te finančne sheme 
(Evropski sklad za regionalni razvoj in Urad RS 
za mladino). Hiša mladih, ki seji bo pridružil še 
hostel, se iz nekdanje vojašnice Srečka Kosovela 
seli v nekdanjo vojašnico v Pale predvsem zato, 
ker bi občina obstoječo stavbo v Šturjah name
nila študijski oziroma raziskovalni dejavnosti. 
Mladinski center in hotel bosta zrasla na obmo
čju nekdanje vojašnice v Palah, v neposredni bli
žini Športnega parka Pale in naravoslovne učne 
poti Ob Hublju. To območje je tudi po urbani
stičnih načrtih občine namenjeno razvoju rekre
ativnega športa in turizma.

Projekt investicijsko predvideva rekonstruk
cijo obstoječega objekta z dozidavo v mladin
ski center in hotel ter nabavo opreme. Skupna 
ocenjena vrednost investicije znaša 1.210.000 
evrov. Investitor - Zavod za šport Ajdovščina 
- je v ta namen uspel pridobiti sredstva EU in 
Ministrstva za šolstvo in šport v višini 800.000 
evrov, ostalo bo pokril proračun Občine 
Ajdovščina. Gradbena dela se bodo pričela že v 
letošnjem letu, prihodnjo jesen pa naj bi objekt 
zaživel.

Vizija enotne Primorske
^ soboto, 31. maja, se je v Postojni na svojem 12. kongresu sestala Zveza za 
Pfitnorsko - ZZP, največja regionalna stranka.

Otranko bo naslednje dvoletno obdobje še na- 
Oprej vodil Pavel Gregorčič iz Kobarida. Med 
številnimi Ajdovci in Vipavci, ki so bili izvoljeni 
v organe stranke, pa ostaja 'drugi mož' ozi
roma glavni tajnik stranke Aleksander Lemut. 
Odvetnik Grozdan Šinigoj bo predsednik ča
stnega razsodišča. V vodstvu stranke je sedaj 
tudi veliko več žensk in strokovnjakov, ki pri
hajajo iz podjetniških vrst oziroma iz gospodar
stva, saj se želi stranka še bolj aktivno vključiti 
v iskanje rešitev za izhod iz gospodarske krize, 
kije Primorsko še posebno prizadela.
Nedvomno je največji dosežek kongresa spre

jem programskega dokumenta: Vizija enotne 
Primorske, ki ga je več mesecev pripravljala 
številčna ekipa, predvsem mladih in zagnanih 
strokovnjakov, od doktorjev znanosti do izkuše
nih ekonomistov in pravnikov. Na kongresu ga

je predstavil dr. Boris Kovač, ajdovski občinski 
svetnik iz vrst ZZP. Dokument na oseminštiri
desetih straneh prinaša celovite rešitve, kako 
učinkovito reorganizirati državo in še bolj učin
kovito postaviti ustroj bodoče Primorske pokra
jine. Primorska tako celovitega razvojnega do
kumenta še ni imela, saj je sedaj razkosana na 
tri statistične regije in na prav toliko območnih 
gospodarskih zbornic.

Vizija definira, kako celovito decentralizirati 
upravljanje z državo in javnimi sredstvi ter kako 
približati upravljanja z državo ljudem in sprosti
ti njihove ustvarjalne potenciale. Cilj je koncept 
razvoja, ki temelji na razvojni dinamiki mreže 
srednje velikih mest in policentričnem modelu 
celotne naselbinske mreže, ki mora zaustaviti 
neugodna demografska gibanja in padanje števi
la delovnih mest. ZZP še vedno zagovarja, daje 
sedež pokrajine v Vipavi, saj je njeno geografsko 
središče. Upravni organi in pokrajinske javne 
službe pa bi bili locirani v vseh večjih mestih. Po 
izračunih bi nova pokrajina razpolagala s pribli
žno 140 milijonov evrov, namenjenih strateškim 
investicijam. To pa je približno toliko, kot znaša
jo sedaj sredstva vseh primorskih občin skupaj.

S tem dokumentom začenja Zveza za Primorsko 
tudi predvolilne aktivnosti za nastop na lokalnih 
volitvah, ki bodo naslednjo jesen.

Aleksander Lemut

Novo iz Fructala

Frutiq - sadje z vodo
Ajdovščina, 2. junij 2009 - Fructal ponuja v prvih dneh junija svojim potrošnikom 
novo osvežitev Frutiq, ki hkrati predstavlja tudi novo kategorijo pijač - 'sadje z 
vodo'. Frutiq odgovarja na potrebe vseh tistih, ki se zavedajo pomena izdatne 
hidracije organizma na zdrav način. Zahvaljujoč svoji edinstveni sestavi v sebi 
združuje vse koristi vode in sadja. Je brez dodanega sladkorja, konzervansov, 
umetnih arom, barvil ali sladil.

/"\svežilna in zdrava pijača Frutiq je na voljo 
\_Jv treh harmoničnih okusih. Frutiq hruška 
- jabolko, breskev in granatno jabolko. Vsi ima
jo prijeten, svež in blag sladko - kiselkast okus, 
zato Frutiq zlahka popijemo v večjih količinah. 
Na voljo so v privlačnih 0,5 in 1,5 - litrskih PET 
plastenkah, ki se lahko v celoti reciklirajo.

Frutiq je plod razvoja strokovnjakov iz Fructala, 
ki so ga pri tem vodile želje in potrebe potrošni
kov. Njihova mnenja je Fructal namreč skrbno 
upošteval tako pri razvoju same pijače kot pri 
izbiri okusov in oblikovanju embalaže. »Fructal 
si nenehno prizadeva odgovarjati na potrebe 
potrošnikov, zato jih redno posluša in se na tej 
osnovi loteva razvoja novih izdelkov - tudi izven 
doslej znanih okvirjev. V letu 2007 in 2008 smo 
tako na trg lansirali kar 86 novih izdelkov, v letu 
2009 pa s temi prizadevanji nadaljujemo. Frutiq 
je izraz sodobnega tržnega pristopa, usmerjenost 
k življenjskemu stilu modernega človeka in nova 
potrditev naše inovativne usmeritve,« je ob tej

priložnosti povedal predsednik uprave Fructala 
Toni Balažič.

Podjetje Fructal je že od svojega nastanka usmer
jeno v izgradnjo pozitivnega odnosa do narave. 
Zato se pod blagovno znamko Fructal tržijo le ti
sti izdelki, ki so dosledno v skladu s poslanstvom 
podjetja - visoko kakovostni izdelki iz sadja in 
drugih plodov narave, ki zadovoljujejo potrošni
kove potrebe po zdravi, uravnoteženi prehrani. 
Frutiq je nizkokalorična pijača. Prehrambena 
vrednost Frutiqa izhaja samo iz sadja, v katerem 
so naravno prisotni sladkorji (glukoza, fruktoza, 
saharoza, ...), višji 15 do 18 - odstotni sadni de
lež pa Frutiqu poleg okusa prinaša še vitamine in 
minerale (natrij, kalij, kalcij, magnezij fosfor) v 
sledovih. V primerjavi s podobnimi pijačami, ki 
jih potrošniki že poznajo, ima Frutiq višji delež 
sadja, in prav sadje mu daje značilen okus..

Celoten proces proizvodnje in surovine so stro
go nadzorovane in neoporečne. Frutiq je brez 
konzervansov, njegova obstojnost se doseže z 
moderno HTST pasterizacijo (za kratek čas se iz
delek segreje na višjo temperaturo in takoj nato 
ohladi, da se ohranijo naravne sestavine iz sadja). 
Frutiq je polnjen aseptično v zaprtem prostoru, da 
ne pride do okužb iz zraka in prav taka polnitev 
omogoča daljši rok trajanja brez uporabe konzer
vansov.

Frutiq je s svojimi prednostmi spodbudil celo 
nastanek nove skupine t.i. frutiqarjancev, kije za
enkrat vidna predvsem na popularni spletni druž
beni mreži Facebook. Frutiqarijanci so namreč 
tisti, ki se zavedajo pomena zdravega načina ži
vljenja in predvsem zdrave, naravne hidracije te
lesa, slednjo pa omogoča prav Frutiq iz Fructala.

FAMA praznuje 19. 
rojstni dan!
Vipavsko trgovsko podjetje je bilo ustanovljeno 18. junija 1990 in je vsa ta leta 
počasi, a vztrajno, povečevalo obseg poslovanja. Danes pa sodi med največja 
podjetja v Vipavski dolini in je edino preživelo srednje veliko trgovsko podjetja na 
Primorskem. Z neverjetno vztrajnostjo kljubujejo trem slovenskim veletrgovcem in 
trem tujim diskontnim multinacionalnim verigam.

~X Teč kot sto zaposlenih bo letos prodalo za
V več kot 15 milijonov evrov trgovskega 

blaga. Dobro polovico prihodkov bodo realizi
rali v svoji maloprodajni mreži, ki jo sestavljajo 
trgovska centra v Vipavi in Sežani in še deset 
marketov po celotni Primorski. Slabo polovico 
prihodkov pa bodo ustvarili z oskrbo gostinstva 
in manjših trgovcev iz svojega veleprodajnega 
skladišča v Vrhpolju pri Vipavi. Takih kupcev je 
trenutno več kot 500 in sicer od Trente do Jelšan, 
kar je zelo zahteven logistični zalogaj. Farna pa 
je vedno slovela, kot zelo točen in zanesljiv dis
tributer.

Gospodarska in finančna kriza zahteva tudi 
od 'vipavskih trgovcev' še boljše delo in seveda

prilagajanje potrebam kupcem. Direktor podje
tja Aleksander Lemut je pojasnil, da morajo za 
vsako ceno tudi letos povečati obseg realizacije, 
saj bodo le tako lahko zadržali sedanje rabate pri 
dobaviteljih in tudi dosegli superrabate konec 
leta. Le tako bodo uspeli poslovati pozitivno. 
Prav zato so letos že odprli market v nekdanji 
Blagovnici Nanos na ajdovskem placu in market 
v Divači. S Pekarno Postojna pa razvijajo verigo 
skupnih prodajaln “Kruhek”. Tako že poslujeta 
marketa na Cesti in v Vanganelu pri Kopru. Prav 
s to otvoritvijo pa se Farna razvija v vseprimor- 
sko trgovsko podjetje, kar je tudi dolgoročna vi
zija podjetja.

MaK

gradbeništvo
proizvodnji

UsposobljJmlia&seETste gradenK, 
zaTnEeSnaSKielttov



dogodki
Mednarodno v Vipavi
Vojaški stadion Vipava, 12., 13. in 14. junija 2009 - Da je pes človekov najbolj
ši prijatelj, in kako zvest, pameten ter poslušen spremljevalec je lahko, se je za
gotovo pokazalo tudi minuli vikend na mednarodnem tekmovanju šolanih psov 
- CACIT 2009. V izjemno dobri in spretni organizaciji Športno kinološkega društva 
Ajdovščina, ki je k sodelovanju na tekmovanje pritegnilo tudi tekmovalce iz tujine, 
so se v različnih kategorijah pomerili vodniki s svojimi štirinožnimi kosmatinčki.

ZRAČIT Slovenija 2009, kije letos potekal na 
V_/Vojaškem stadionu v Vipavi, je postregel z 
bogatim in zanimivim 3-dnevnim programom in 
glavnim - tekmovalnim delom v različnih kate
gorijah: A, B - BH in C (nižji programi) - tukaj 
kosmatinčki tekmujejo v poslušnosti in izvajajo 
vaje na stadionu, in IPO - 1, IPO - 2 ter IPO - 
3, ki so višje kategorije in ki zajemajo tekmo
vanja v treh disciplinah: sledenju, poslušnosti in 
obrambi.

Na tekmah, ki jih je spremljalo izjemno veliko 
število gledalcev, je nastopilo rekordnih 69 tek
movalcev iz Slovenije, Italije, Srbije in celo iz 
ZDA. Dogajanje se budno opazovali sodniki iz 
Avstrije, Nemčije in Slovenije.

Državni prvak šolanih psov Slovenije v kra
ljevskem razredu (IPO - 3) je postal Marcel 
Vodovnik iz Športno kinološkega društva Celeia 
z belgijsko ovčarko Donno (najbolje sta se odre
zala pri sledi in poslušnosti), na drugo mesto se 
je uvrstil Hari Arčon iz Šempasa.

V tej kategoriji sta se dobro odrezala tudi 
člana domačega društva - Stano Štrancar s 
Erasmusom Kastimavom - bila sta deveta v ab
solutni konkurenci in tretja v razredu nemških 
ovčarjev, in Ljubo Krušič s svojim psičkom.

Janko Pišot je s svojim štirinožnim nadobu
dnežem v kategoriji IPO - 1 osvojil drugo med 
vsemi pasmami in prvo med nemškimi ovčarji. 
Domače društvo so sicer v tej kategoriji uspešno 
zastopali tudi Tina Pregelj, Dušan Pišot in Miran 
Žvanut.

Za domače Športno kinološko društvo so 
tekmovali še Andreja in Stanko Bole, Brigita 
Kerševan, Aleksander Česnik in Uroš Grošelj.

Športno kinološko društvo Ajdovščina se je v 
treh dnevih dogajanja izkazalo za izjemno do
brega in prijetnega gostitelja; s takim vtisom so 
odhajali vsi tekmovalci in gledalci, ki jih je bilo 
kar okoli 2500! Številka, ki je le še en od pri
čevalcev uspešnosti mednarodnega tekmovanja 
šolanih psov.

Polona Krušeč

Razstava Mire Pilih
Odprtje članice društva Most Mire Pilih se je zgodila maja v prostorih društva 
Razmetano podstrešje v stari šoli v Vipavi ob prisotnosti številnih sorodnikov, čla
nov društva Most in ljubiteljev likovne umetnosti od vsepovsod. Večer je popestrila 
glasba, ki sta jo podajali učenki Julija Štrancar in Iva Naglost.

A vtorica samostojne razstave deluje v likov- 
Z\_ni skupini društva Most že 8 let, pod men
torstvom Antona Bavčarja. Sodelovala je že na 
27 - tih skupinskih razstavah pri nas in v tujini.

Tako Vipavci kot Ajdovci poznamo Miro Pilih 
kot sestro Miro, saj je večji del svoje mladosti 
preživela med nami v Vipavi, točno v ambulanti 
ZD, kjer nas je bolnike dolga leta prijazno spre
jemala. Čeprav je Vipavo zapustila pred mnogi
mi leti, je z Vipavci še naprej ohranjala tesne sti
ke in se vanjo tudi rada vrača. Na njenih vabilih 
in plakatih smo opazili izpisano številko 59, kar 
ima seveda svoj pomen. V Vipavo je prišla leta 
1959 in se zaposlila kot medicinska sestra v ZD 
Vipava, ki je bil takrat ustanovljen s prihodom 
dr. Kraljev iz Ljubljane. Z njihovim vodstvom je

zdravstvo na Vipavskem močno napredovalo in 
slovelo po vsej Vipavski dolini. Torej jo števil
ka 59 povezuje s 50 letnico njenega prihoda v 
Vipavo in 50 letnico odprtja ZD Vipava. Zato si 
je tudi izbrala. Vipavo za kraj svoje prve samo
stojne likovne razstave. Lahko pa je število 59 
tudi igra številk, saj je bila njena prva samostoj
na razstava odprta 9. 5., ko praznujemo dan zma
ge in konec druge svetovne vojne ali po novem 
dan Evrope. Po oceni njenega mentorja izraža 
Mira Pilih, skozi arhitekturne motive bližnje 
okolice^ ljubezen do domačega kraja, pa tudi 
ljubezen do cvetja, ki se kaže v mnogih slikah 
na doživet način. Posebno pri srcu so ji sončnice 
- sonce kot primer življenjskega optimizma. V 
svojih delih kaže tudi intimen odnos do narave, 
pa tudi ljubezen do vsega lepega, kar nas obdaja. 
Torej, če človek ljubi naravo, ne more biti daleč 
od stvarnika.

Uporablja predvsem tehniko akrila, tempere, 
pa tudi mehkobo akvarela. Ta kratek prikaz kaže 
tudi njeno naravnanost do umetnosti in optimi
stičen pogled do nas.

Gotovo ji je 9. maj 2009 prinesel srečo in ve
selje, saj nam je ta večer povedala misel o sreči: 
"Sreča je prijazna prijateljica, sreča je spremlje
valka našega življenja, sreča ima veliko roko, 
ki ti jo podaja, sreča je tvoja takrat, ko si srečen".

Magda Rodman

Krajevna skupnost Zapuže vabi na

KRAJEVNI PRAZNIK
v petek 19. junija ob 19.00

* slavnostna otvoritev novih parkirnih mest
* odprtje razstave risb Ex Tem pore na temo JV

"Voda" .
* kulturni program .
* zabava z ansamblom Narcis VP\Cl!i
* bogat srečelov *

* za pijačo in jedačo poskrbljeno______ ____________________

Tri v eno
Goče, Lože in Manče, 14. junija 2009 - V današnjem hitrem in napornem temp 
življenja ljudje vse prevečkrat pozabljamo na sprostitev in druženje. Prav z. nam: 
nom povezovanja n sproščenega druženja, je Društvo Malo (sestavljajo ga kraja! 
Manč in Lož), skupaj s krajevnimi skupnostmi treh vasi, organiziralo prijetno prire 
ditev, obarvano s športom, kulturo in zabavo.

Andreja na Gočah, nadaljevalo pa v du^ športj 
z nogometom, balinanjem, košarko, kegijanje, 
in najrazličnejšimi kmečkimi igrami, Kot so vi

vrvi clcnknnie v 'žalcliih nrenacS~_ -
.. VVJL So vi'

čenje vrvi, skakanje v Žakljih, prcnašan;u y
... Dobre volje, tekmovalnega duha in predvse 
navijanja pogumnim tekmovalcem ni marfka' 
za še prijetnejšo atmosfero pa je poskrbelo 
lepo vreme.

Prireditve se je udeležila množica ljudi J n 
šli so tudi krajani okoliških vasi.OrganjZa^, 

e tradicionalno vsako leto v mesecu juniju so bili s potekom dneva izjemno zadovolin- 
dri vasi - Goče, Lože in Manče - pripravijo bolj pa vsi obiskovalci. Prav prijeten h „

r7e tradicionalno vsako leto v mesecu juniju so bili s potekom dneva izjemno zadovoljn' 
Z-/tri vasi - Goče, Lože in Manče - pripravijo bolj pa vsi obiskovalci. Prav prijeten dan
skupno celodnevno srečanje. To seje tudi letos zaključil z večerno zabavo v Ložah, ko je j
na nedeljo začelo z jutranjo mašo pri cerkvi sv. ansambel Gorski cvet. Polona Krušeč

I

.

Cici umetnije - devetič
Ajdovščina, junija 2009 - V Pilonovi galeriji je na ogled razstava izbranih otroški 
likovnih del pod naslovom Cici Umetnije. Gre za bienalni natečaj otroških li^ T 
del, ki ga vsako drugo leto novembra razpisujeta Otroški vrtec Ajdovščina ■... 
stvo revij Cicido m Ciciban.

»S tem natečajem že vrsto let spodbujamo 
otroško ustvarjalnost na likovnem področju, 
ki vključuje predšolske otroke in šolske otroke 
do 3.razreda. V razpisnem rokuje prispelo kar 
1332 likovnih del iz 69 vrtcev, 75 osnovnih šol 
in dveh zavodov za usposabljanje invalidnih 
otrok,« je povedala ravnateljica Ostroškega vrt
ca Ajdovščina Meri Uršič. Štiričlanska žirija, v 
kateri je bil tudi ajdovski slikar Azad Karim, je 
imela seveda težko nalogo, osnovno vodilo pri 
izboru pa jim je bilo ustvarjalnost, spontanost in 
izvirnost, ki ga izraža likovni izdelek.

Letos so podelili 12 nagrad, med nagrajenci 
pa so tudi Špela Krapež z otliške šole (mento
rici Urška Jablanšček in Ivica Vidmar), Lara 
Kete (mentorica Nadja Leban), Neža Velikonja 
Krašan (Nataša Troha in Tamara Remec) ter 
Aljaž Černigoj (mentorica Jasmina Černigoj), 
vsi trije iz ajdovskega vrtca. Delo Aljaža 
Černigoja (na fotografiji) celo krasi naslovnico 
letošnjega kataloga Cici umetnij.

»Tisti, ki se ukvarjamo z likovno vzgojo mla
dih, otrok ne delimo na nadarjene na eni strani, 
in na tiste, ki niso za to. Delimo jih na otroke, ki 
se znajo doživeto sproščeno in samoniklo likov
no izražati, in na tiste, ki se izražajo šablonsko, 
po nekih vzorcih, ki so jih kdove od kod prido

bili, je v spremnem katalogu zapisala aid $ 
likovna pedagoginja Silva Karim.

T.

: ,;A ;^\

Manja s Cankarjem
Na celo Primorsko so letos prišla zgolj štiri zlata Cankarjeva priznanja. v
bitniki tega prestižnega priznanja na tekmovanju v znanju materinščine je Aa ( 
Skočir, devetošolka ajdovske šole Danila Lokarja.

me je želja gnala naprej.« Uspela je na §o1 
nato regijskem in med 80 udeleženci še n .. J 
nem izboru. Knjiga govori o najstniku, ki 
zadeva ustanoviti punk ansambel in se veH 1 u 
zapleta v pasti sodobnega življenja. Na drža^
tekmovanju so morali mladi literati ali

argUnT’

r7'irijo na državnem nivoju je prepričala s svo- 
S jjci obdelavo knjige Distorzija Dušana Dima. 
Zanimivo je, da Manji predpisano literarno delo 
sploh ni bilo všeč; »Ko sem knjigo prvič prebra
la, se najprej sploh nisem imela namena prijaviti 
na tekmovanje. Ker pa sem že lani sodelovala na 
tekmovanju in sem bila blizu zlatemu priznanju.

tirano potrditi ali zavreči namišljeno kritik nt 
gc, češ daje knjiga za tekmovanje iz materi° ~ 4 
neprimerna, še posebno zaradi (pre)števil 
garizmov ipd. »Že sama zgodba me ni D u) 
prevzela, tudi sistem vrednot junakov v rf6-« 
sicer mojih vrstnikov, mi ni blizu, da o je • ^ f 
govorim,« je svojo nalogo opisala Manja U 

Očitno je knjigo sodobnega avtorja iz v i i> 
ki piše pod psevdonimom, tako všečno ’ C |i 
da je dobila dovolj točk za zlati lesk prizeSlJji 
Pa se bo Manja po tem priznanju še bolj r> 3 tf 
la pisanju tega in onega? »Morda, lahko 
kdaj kakšno knjigo tudi napisala, ampak za ji 
o tem ne razmišljam. Pred mano je najpre- 
nazija v Ajdovščini,« ki jo že obiskuje Andr«) 
Melink, ki se je v svoji starostni kategoriji ('( 
drugo temo) prav tako pozlatila. Morda bo 
prav Cankarjevo priznanje primaknilo §e k Vf' 
točko do štipendije ...

/



zvonovi
___ ^

Otmarju Crnilogarju v 
spomin!
Podraga, 21. junija 2009 - V letošnjem letu mineva 10 let od smrti Otmarja 
Črnilogarja - duhovnika, profesorja latinščine in grščine ter filozofije, prevajalca 
Svetega pisma, tajnika celjske Mohorjeve družbe, častnega občana občine Vipava, 
predsednika Planinskega društva Vipava, ... in predvsem človeka, ki se je s svojo
izjemno veličino vtisnil v življenja mnogih.

/^Vtmar Črnilogar se jc rodil 15. novembra 1931 
Vvv Šebreljah. Svoje bogato življenje je izpol
nil na mnogih področjih in pustil neizbrisen pe
čat. Kar 32 let je Otmar kot duhovnik služboval v 
Podragi, ki jo je vedno imel za svoj drugi dom. O 
njegovi navezanosti na kraj in vaščane, znajo lju
bše povedati še danes, ko je spomin nanj še vedno 
fiMčno prisoten.
i/iidje se ga spominjajo kot velikega misleca in 

filozofa, kot izjemno modre, dobre in tople oseb

nosti. Pravijo, da je Otmar znal opazovati, obču
dovati in razlagati življenje. Skozi njegove oči je 
bil pogled na svet izjemno lep in venomer globok, 
zato so ga skupaj z njim tako radi gledali; kot otro
ci, ko so zahajali k verouku, kot sovaščani, kot 
njegovi farani, prijatelji, učenci, slušatelji, občudo
valci, ... Otmarjeva beseda in roka sta se dotaknili 
marsikaterega življenja.

Otmarje neizbrisno sled pustil tudi v Planinskem 
društvu Vipava, sedem let je bil njegov predse
dnik (verjetno je bil kot duhovnik v tistem času 
edini predsednik kakšnega civilnega društva!), 
med drugim je odprl plezalno pot na Gradiški turi, 
po njem so poimenovali tudi pohod »Po Otmarjevi 
poti«, kije pri pohodnikih izjemno priljubljen.

Podražani so mu hvaležnost za njegovo daljnose
žno poslanstvo želeli izkazati na poseben način - s 
spominskim obeležjem - kipom, ki ga je ustvaril 
akademski slikar Boštjan Putrich. Njegov bronasti 
doprsni kip od leta 2006 stoji pri podraški cerkvi, 
tam kjer je Otmar tudi sicer zelo rad postal in opa
zoval.

»Smisel spomenika je prav v tem, da v nas budi 
spomin na Otmarja in nas spodbuja k vsemu do
bremu in lepemu, ki se v nas porodi ob teh spomi
nih,« pravijo domačini.

Ob letošnji 10. obletnici njegove smrti bo v ne
deljo, 21. junija ob 20. uri, na dvorišču pred žu
pniščem v Podragi, spominski večer s kulturnim 
programom, ki ga bo sooblikoval tudi Slovenski 
oktet. Polona Krušeč

Klub krščanskih 
izobražencev - na 
pragu jubileja
Podnanos, 6. junija 2009 - Klub krščanskih izobražencev iz Ajdovščine, ki vstopa 
v 20. leto svojega delovanja, je pastoralno leto zaključil z obiskom šembijske žu
pnije.

T)od strokovnim vodstvom zgodovinarja Jurija 
JT Rose smo si člani ogledali in prisluhnili bo
gati zgodovinski, kulturni in predvsem sakralni 
dediščini Podnanosa in Lozic. Srečanje smo za
ključili z ogledom cerkve sv. Kozme in Damijana 
v Podbrjah pri Podnanosu.

Njena največja dragocenost so trije leseni, 
bogato rezljani, poslikani in pozlačeni oltar
ji iz 17. stoletja. Stranska dva kažeta še precej

značilnosti renesančne izdelave, glavni oltar z 
baročnim izrazom pa se uvršča med najimeni
tnejše v slovenskem prostoru. Na vzhodni zuna
nji steni prezbiterija je zanimiv relief z motivom 
Križanega in letnico 1644.

Sledilo je družabno srečanje s trdno odločitvi
jo, da jeseni nadaljujemo z delom. V svojo sredo 
vabimo tudi nove člane.

Niko Ličen

Nova Toyota V/erso.

Še več stila z brezplačno panoramsko streho!*
Prepoznavnost nove generacije modela Verso temelji brezplačna panoramska streha*, zložljive mizice na
na dinamičnem dizajnu in izboljšani funkcionalnosti. hrbtiščih sedežev, senčila, osrediščena konzola z
Poleg nadgrajenega sistema za enostavno podiranje merilniki in vzvratna kamera za lažje parkiranje. Verso
sedežev skriva v sebi vrsto novih izvirnih prostorskih ostaja pregovorno zanesljiv, varen, po novem pa je še

^__• _:i_____i •___i_ z-_ ___i_____u________________: m, .rešitev, še posebej prilagojenih zadaj sedečim 
sopotnikom. Novo dimenzijo udobja opredeljujejo

poln prijetnih presenečenj. Na vas in vaših bližnjih je, 
da jih odkrijete. Vabljeni v salone Toyota.

* Por.uCOa velj* za omejeno merijo vozil. Emhlje CO.: 140 g/km -178 g/km: poraba goriva: 5.< - 6 9 V100 km

AVTO SELECT
Industrijska cesta 9 
Nova Gorica
(05) 330 60 70, (05) 330 60 71ivuiu/.toyota.si

Today
Tomorroui
Toyota

VELRAD INŽENIRING d.o.o.

Lokavec 130 F, 5270 Ajdovščina 
radovan.Velikonj a@velrad.si Gsm 051 683 103

-GRADBENIŠTVO, VSE VRSTE VISOKIH IN NIZKIH GRADENJ
-IZVAJANJE NADZORA
-STORITVE Z GRADBENO MEHANIZACIJO
-ODSTRANJEVANJE CEMENTNO AZBESTNIH OBLOG (salonit)

kompa
BREZPLAČNA
TELEFONSKA

POMOČ

Kompa je podjetje, kt ponuja računalniško pomoč na vašem 
domu ali v vašem podjetju. Ponujamo širok razpon storitev, 
visoko kakovost naših uslug pa zagotavljamo z nenehnim Iz
obraževanjem in prilagajanjem potrebam naših uporabnikov.

Ker za manjše težave obisk serviserja na domu ni potreben, 
smo za vas odprli brezplačno telefonsko pomoč, na kateri se 
bomo potrudili za rešitev vašega problema.

Pokličite nas na številko 080 24 42 in zagotovo vam bomo 
lahko pomagali!

d.o.o.

Pot v Zapuže 12, Ajdovščina
Tel.: (05) 36 80-210, fax: 36 80-211, GSM: 041 611-071

Novo! A MITSUBISHI
ELECTRIC

FD SERIJE
V____

- NAJTIŠJE DELOVANJE
- NAJBOLJŠI IZKORISTEK TRENUTNO NA TRŽIŠČU 

(COF 5,25, EER 5,15)

Panasoono
TOPLOTNE ČRPALKE,

v vseh možnih izvedbah, 
po vaših potrebah in željah.

Montaža in obnova toplotnih črpalk.

SERVIS IN MONTAŽA
HLADILNIH NAPRAV; 
HLADILNE KOMORE, 

ZAMRZOVALNE 
SKRINJE, HLADILNIKI,.
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OBČINA Ajdovščina H /V
ZDRUŽENJE BORCEV ZA VREDNOTE NOB Ajdovščina - Vipava
ZDRUŽENJE BORCEV ZA VREDNOTE NOB Predmeja Jg
KRAJEVNA SKUPNOST Predmeja
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Rozalija Bratina
Ob občinskem prazniku je prejela nagrado občine Ajdovščina. Rejnica je že 26 let. V teh letih j< 
ponudila dom v trinajstim otrokom. Nekateri so znotraj njene velike družine naredili le kratek, ver 
dar življenjsko pomemben postanek, drugim je to postal edini pravi dom. Prav vsi, tudi tisti, ki so $( y 
odpravili po svojih lastnih poteh, pa se radi vračajo k Rozaliji, domov.

mm GROBNICI 
PADLIH BOUCEV 
IX. KORPUSA
ČETRTEK, 25. JUNIJA 2P09^
_ .      mm ■ ■ ■ JK -kil' i ’NA PREDMEJI - TIMA DIOLINA^
16.30 KOMEMORACIJA PRI GROBNI
- polaganje vencev in kulturni program, .
- PZ Društvo podeželskih žena Predmeja, ! v >
- govor Bevk Marjan predsednik društva TIGR, .[ t
- kronist Franc Črnigoj, i b c'"' .*
- recitacije šolarjev iz OŠ Otlica, M ■' • v
- častna straža Slovenske vojske, k-.\;» I- • S
- KZD Triglav
17.00 KOMEMORACIJA PRI Sl
- Komemoracija pri spomeniku s polaganjem 1
- PZ Društvo podeželskih žena Predmeja,
- častna straža Slovenske vojske ,./aRRB.

KZD
Odhod v Tiho dolino na spominsko slovesnost.
18.00 OSREDNJA SLOVESNOST ^
- govor Zvonka Blažko predstavnica KS Predmeja
- govor Božo Novak predsednik ZB NOB Ajdovščir
- osrednja govorca:

Marjan Poljšak župa
Janez Stanovnik predsednik ZZB NOB 

- tamburaški orkester OŠ Vipava

n Občine Ajdovščina 
idsednik ZZB NOB

kvintet trobil orkestra Slovenske vojske
- Andrej Turk recital
- MPZ Srečko Kosovel _
- KZD Triglav

Povezuje Sanda Hain . Dč^rodggfiM
TOSHIBA ga r q
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MITSUBISHI
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iobava montaža servis

V M - D^jan vrcoa s.p
iCT;

cel. i)žl"4X4-ioi)

V obrazložitvi nagrade beremo, »da 
njeno delo odlikuje izrazit čut za rav
nanje z otroki in občutek za njihove 
potrebe. Gospa Rozalija je poskrbela, 
da so vsi otroci dosegli izobrazbo, ki 
jim omogoča boljšo kakovost življenja. 
Podpirala jih je na poti v samostojnost 
in jim pomagala, da se razvijajo skla
dno z njihovimi sposobnostmi, na
gnjenji in željami. Pri vsem tem pa ni
koli ni pozabila, ali potisnila ob stran 
dejstvo, da imajo vsi ti otroci svoje 
družine, s katerimi morajo obdržati 
stike, saj je to življenjsko pomembno 
za slehernega človeka. Z otroci je obi
skovala njihove matične starše ali so
rodnike na domovih, v bolnišnicah in 
nasploh vzgajala v duhu spoštovanja 
in sprejemanja mame in očeta, hkrati 
pa znala razumeti drugačnost njenih 
otrok.

Rozalija Bratina je mama, ki ima 
velikansko srce, v njem pa ljubezni za 
vse otroke, ki jo potrebujejo.«

Rozalija Bratina, Rozi po domače, 
živi v Stomažu, toda zibka ji je tekla 
v cerkljanskem hribovju. »Izhajam iz 
Masor, kjer nam ni bilo ravno z roži
cami postlano. Oče je bil rudar, mati 
je klekljala, štirje otroci smo bili, ime
li smo skromno kmetijo, ceste do hiše 
ni bilo, vse smo morali znositi domov, 
tudi do šole in nazaj smo porabili ve
liko časa. Čimprej je bilo treba priti 
do kruha in ker tam okrog služb tedaj 
ni bilo, sem se podala s trebuhom za 
kruhom k eni družini v Koper, ki je 
oddajala turistom sobe.

Kako pa ste prišli do Stomaža?
V Kopru me je obiskal sestrin moz, 

z njim je bil sodelavec, pečarja sta bila 
in sta delala po terenu, pa je preskočila 
iskra in tako sem se že s 17 leti znašla 
na Vipavskem.

Kdaj ste se odločili za rejništvo?
Z možem sva si ustvarila družino, 

med sinom In hčerko pa je bilo se
dem let razlike in Valentina si je že
lela družbe. Ker mi zdravje ni dopu
ščalo več otrok, je mož predlagal, da 
vprašam na Centru za socialno delo, 
če morda kakšen otrok potrebuje var-

teži;učenje, nekateri so se namreč 
učili in so rabili več dela.

Ste bili strogi?
Ne bi rekla, dekleta so se me sii 

nekoliko bala, ampak ne zaradi 
gosti.

Iz kakšnih družin so priha'

i
zc
ot

otroci?
V glavnem so starši bolnika alij

vzrok 
otrol

stvo. In je prišla k nam ena deklica 
iz Vipavskega Križa, ki pa jc kmalu 
odšla. Hčerka je bila spet žalostna, pa 
sem spet povprašala na centru. Dobili 
smo fantka iz Vipave. In tako seje po
tem začelo.

Po koliko otrok ste imeli hkrati v 
rejništvu?

V določenem obdobju smo imeli kar 
štiri, še majhne, skoraj dojenčke, saj 
vsi štirje niso skupaj imeli deset let, 
med^njimi je bilo tudi dekle, ki je še 
danes pri nas. Je pa velika razlika, ali 
pride otrok k hiši kot dojenček ali pa 
že starejši. Dojenček se še oblikuje, 
postane član družine, čeprav prinese 
s sabo svoje gene.

Vseh otrok, ki ste jim odprli svoj 
dom in družino, pa je bilo 13?

Nekateri so bili pri nas krajši čas, 
drugi več, trije otroci pa so pri nas od
rasli. Fantje strojni tehnik, dekle, kije 
še do septembra pri nas, je pred diplo
mo, druga, ki je šla zadnja od hiše, je 
tudi blizu koncu študija, a gaje zaradi 
rojstva otroka začasno prekinila.

Najbrž ni enostavno usklajevati 
želja in potreb v tako pisahi druži
ni?

Vsi morajo biti za, živeti kot bratje in 
sestre, sicer ne gre. Tudi mož Metod 
mi je bil v veliko oporo, žal je že po
kojni, otroci so ga imeli radi ... Vsi 
smo morali poprijeti za delo, tako v 
gospodinjstvu kot okrog hiše. Še da
nes se pogosto obiskujemo, zagotovo 
ob rojstnih dnevih, pomembnejših do
godkih ... <

Pa je rejništvo delo, služba, po
slanstvo?

Vsakega po malo, najbrž moraš imeti 
čut do sočloveka že prirojen.

Koliko je še otrok, ki potrebujejo 
nadomestne starše?

Še veliko, najbrž preveč, ne vem pa 
točno, koliko je rejnic po Sloveniji, 
na našem koncu jih ni več, potem ko 
sva se medve z gospo Dragico s Cola 
upokojili.

Kaj vse ste jih naučili?
Najprej reda in discipline, brez tega 

ne gre. Največ časa smo porabili za

niso bili zaradi različnih 
trenutno sposobni skrbeti za 
Vzdrževanje stikov z biološkimi 
ši je zelo pomembno. Nekateri st3 
so prišli sami na obisk, k drugi i 
sem jih vsake toliko peljala sama dl 
so lahko vzdrževali osnovne stik 
Menim pa, da bi za takšne starše mo1 
rala bolj skrbeti država oziroma ustK 
zne službe, ne samo da dajo otroke 
rejo. Smisel rejništva je v tem da ? 
razmere v matični družini čim 
uredijo in da se lahko otrok potem nJ 
prej razvija v boljših razmerah 

Slovesa so najbrž težka?
Posebno pri tistih, ki so bih prj ^

dlje časa. Čeprav se nanje pripravl: J. 
je v prvih dneh hudo, pravi šok Tod* 
tudi to je pri rejništvu treba V2et°i 
zakup.

1

Otroškega smeha pa v 
tudi po septembru ne bo

vaši 
manjkal'

Resje pri nas vedno živahno, Sa | 
varuška enajstletnemu vnuku in ^
mletni vnukinji, pričakujemo 
enega ... Otroški smeh me 
izpopolnjuje ...

Pa
osrečuf

Imate ob vsem še kakšne koni^kt
Rada klekljam, ampak sedai*C J 

je sedim in nisem več tako de' ^ 
Najraje pa sem v vrtu! J

Gospa Rozalija oziroma Rozi 'e ? 
dno in zelo zavzeto sprejemala i 
znanja, redno se udeležuje sr ^ 
rejnikov na Centru za socialn j’ 
ter vseh predpisanih izobraževa - 1} ) 
svoje humanitarno poslanstvo i J . 
jela nagrado Ministrstva za delo6 d i>' 
žino in socialne zadeve za leto 2008 

Sedaj, ko počasi zaključuje z 
štvom, pa svoje znanje in rej ti1

nevsiljivo deli z drugimi rejniem^lf 
ljudmi v okolju, kjer živi. Cenijo jok1 
razumno in izkušeno žensko J

Edo Peli J 1

TIGR na Vipavskem
Ajdovščina, 29. maja 2009 - Zgornja Vipavska dolina ima svojo območno enoto organizacije TlG^ 
Vodja TIGR-a OE Zgornje Vipavske doline je Boštjan Lemut, namestnica vodje je Sonja Grožnji 
delegata, ki bosta enpto predstavljala na skupščini TIGR-a, pa sta Božo Novak in Jožef PavliCa

r7'brane je pozdravil predsednik TIGR-a 
A/Marjan Bevk, tajnik Lucijan Pelicon 
pa je predstavil prehod na skupščinski 
sistem delegatov iz območnih enot in s 
tem povezanimi ustanovitvami območ

nih enot TIGR. Novoustanovljena OE 
TIGR Zgornja Vipavska dolina je spre
jela ponudbo 00 ZB za vrednote NOB 
Ajdovščina - Vipava o sobivanju v istih
prostorih v Rizzatovi vili v Ajdovščini.

Zbor je obravnaval tudi program Za |f' 
tošnje leto in sklenil, da primerno obel^1 
letošnjo 85. obletnico prvega tečaj a Za 
galne učitelje slovenske šole pri Blazc/ 
na Nanosu.
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glasba
[e 39 let nas razveseljuje

Naša pomlad
5£ V organizaciji Zveze pevskih zborov Primorske so v marcu in aprilu že 39. leto 

zapored potekale revije otroških in mladinskih pevskih zborov Primorske. Na 11. 
območnih revijah se je predstavilo kar 112 zborov, od tega 77 otroških zborov, 29 
mladinskih zborov, 4 srednješolski zbori in dva zbora iz zamejstva. Skupaj je na 
revijah pelo kar 3609 otrok.

m

1 :

mlade glasove, ki bodo čez nekaj let po- 
^-/polnili vrste odraslih pevskih zborov, se nam 
vsekakor ni treba bati. Primorci smo pravi feno
men v zborovski glasbi. Upam si trditi, da take 
množičnosti zborovskega petja, kot jo imamo 
Primorci, ni nikjer. Tudi letošnje revije je spre
mljalo strokovno uho, tokrat Ambroža čopija in 
Darje Žorž, ki sta bila nad slišanim navdušena.

Kljub temu, da si vsi zbori zaslužijo pohvale za 
svoj trud, sta izmed vseh izluščila tiste, ki so 
kljub vsemu boljši od ostalih in ti najboljši pevski 
zbori so se še enkrat predstavili na medobmoč- 
nih zaključnih revijah v Vipavi, Idriji in Kopru. 
Spremljajmo naše mlade, nadobudne pevce tudi 
v bodoče, naj jim bo naša prisotnost in aplavz 
prava spodbuda in podpora pri njihovem delu. 
Zato je najbolje, da zaključim kar z besedami 
Ambroža Čopija Naši pomladi na pot: »Glasba 
kljub temu, daje vpeta v čas, ne beži, temveč zna 
tudi postati in se umiriti. Zna prisluhniti in govo
riti. To, kar v tem svetu trenutno najbolj pogre
šamo. Zato dragi pevci in zborovodje hvala, da 
ste jo delili z nami. Hvala za vse iskrene trenutke 
pisanih doživetij in občutij. Naj ostane glasbena 
izkušnja tega leta vsakemu svoja in nepozabna. 
Predvsam pa, dajo boste znali v naslednjem letu 
še nadgraditi. Iskrene čestitke vsem!«

MaK

Vipavcem zlato s 
Hrvaškega

maja je mladinski orkester Vipavskih tamburašev sodeloval na mednaro
dnem festivalu tamburaške glasbe na Hrvaškem, ki ga organizira hrvaška tam- 

ouraška zveza v Osijeku in okolici. Gre za festival z bogato tradicijo in visokega 
umetniškega pomena z namenom predstavljati to zvrst glasbe.

in Pandorf v Avstriji. Mladi tamburaši so nasto-

36» i, estivala se lahko udeležijo le skupine, ki so se 
;(jf A v dosedanjem delovanju izkazale kot vrhun- 

ske tamburaške zasedbe, zato je to tekmovanje za 
društvo, poleg državnega, najpomembnejše tek
movanje, na katerem so doslej sodelovali. Letos 
prireditev poteka v različnih krajih v Slavoniji in 
Baranji, pa tudi v mestu Pečuh na Madžarskem

Bo Križ še kdaj mesto?
Vipavski Križ, 14. junija 2009 - Ko je bil Križ še mesto, je imel pravico do dveh 
letnih sejmov, ki sta bila junija za sveto Rešnje telo in septembra za kriško šagro. 
Da bi obudili to tradicijo sta Turistično društvo in krajevna skupnost iz Vipavskega 
križa obudila kriške semanje dneve.

rPudi letos so na srednjeveški 
A tržnici obrtniki ponujali iz

delke domače in umetne obrti, 
med njimi pa so se sprehajali 

\ci bojeviti vitezi in druga žlahtna 
gospoda. Slavnostni govornik 
je bil dolgoletni ravnatelj OŠ 
Dobravlje Anton Žagar, ki se je 
zavzel, da bi se enkrat dokonč
no razrešilo vprašnje lastnine 
gradu. Šele tedaj bi lahko grad, 
oziroma kajr je od njega ostalo, 
namenili v turistične namene. 
Križani so bili prav zato sku- 
Pja z občino na ekskurziji po 
Toskani, kjer so se lahko na 
lastne oči prepričali, kako po
dobni srednjeveški biseri tržijo 
svoje danosti, da o tako pozna

nih mestih an gričih, kot je San 
Geminiano niti ne govorimo.

Kriški dogodek so v tej sme
ri popestrili člani društva

Festival Chrystal Chor
Mladinski pevski zbor Osnovne šole Danila Lokarja je gostoval konec meseca maja 
na mednarodnem zborovskem festivalu, na tromeji med Češko, Poljsko in Nemčijo, 
v Novem Boru na Češkem.

^ Zborovsko srečanje ima že petnajstletno tra- 
/ edicijo in je iz tekmovanja odraslih zborov, 
na katerem so sodelovali tudi odlični slovenski 
zbori (Obala Koper, Akademski pevski zbor 
Tone Tomšič Ljubljana, Pomlad Novo mesto in 
Viva Brežice), prerasel v festival mladinskih 
zborov. Letos je na festivalu sodelovalo šest 
držav. Nastopali so zbori iz Nemčije, Francije, 
Belgije, Slovenije, Češke ter komorna skupina 
iz Italije. Festival je potekal tri dni, zbori pa so 
prepevali na petih koncertih.

Organizacija festivala je bila v rokah doma
čega zbora Camella. Bila je odlična, saj se je 
vse tri dni vsako uro nekaj dogajalo. Ogledom 
znamenitosti kraja in okolice, pevskim vajam, 
koncertom in družabnim srečanjem je sledil 
tudi sprejem predstavnikov nastopajočih pri

županu.
Prepevanje ajdovskega pevskega zbora se je 

začelo v Pragi.
V Hradčanih,. mojstrovini našega Plečnika in 

bivališču češkega predsednika, ob reki Vltavi, 
so pevci navdušili mednarodno publiko. Na fe
stivalu pa so izstopali z zanimivim, raznolikim 
programom ih uglašenim, doživetim petjem.

Kar trije zborovodje so profesorico Marinko 
Šuštar prosili za partiture skladb, ki sojih pre
pevali Ajdovci.

Posebno doživetje festivala je bilo skupno pe
tje vseh zborov.

V medkulturni Evropi, ki ji trenutno predse
duje Češka, so človekove pravice ena glavnih 
vrednot, posebno pravice ljudi s posebnimi po
trebami. To pomembno vrednoto so združeni 
zbori ozavestili v skladbi Boba Chillcota Can 
you hear me?

Me slišiš, me vidiš, me čutiš, nas sprašujejo 
nemi, gluhi, slepi, invalidi, pomoči potrebni ...

Pevci so se začutili. Prijateljske vezi, ki so jih 
spletli

med seboj, so neprecenljive in pomagajo gra
diti boljši svet. Sicer z nevidno pajčevino tonov, 
melodij, ritmov, harmonij, prijaznih besed, a 
vendarle. Trud celoletnih vaj je bil poplačan.

Alenka Dolgan

pali v kraju Duboševica, ki leži okrog 60 km se
verno od Osijeka, na madžarski meji. Strokovni' 
komisiji, ki je ocenjevala nastope, so zaigrali 
skladbo Boža Potočnika Sunčavne ravni, tam- 
buraški potep po Sloveniji Neže Žgur, obvezno 
skladbo Dragutina Hruze Na šumskom izvoru in 
slavonsko Tri ruže skladatelja Julije Njikoša, kjer 
je solo pela Uršula Jašovec. Strokovni komisiji je 
predsedoval priznani skladatelj, dirigent, peda
gog in muzikolog Julije Njikoš sam, kije bil nad 
mladim orkestrom prav tako navdušen kot nad 
mlado in perspektivno dirigentko Nežo Žgur.

Mladinski orkester Vipavski tamburaši je na 
tekmovanju prejel zlato priznanje, s katerim je 
zopet dokazal, da upravičeno sodi med najboljše 
orkestre v Sloveniji in da se lahko kosa tudi z zelo 
dobrimi tujimi tamburaškimi orkestri.

vt

Aljaž Kalin Kante - 
toplina klarineta
Tretji koncert iz niza Glasba z vrtov svetega Frančiška v dvorani Frančiškanskega 
samostana na Kostanjevici sta oblikovala dva mlada perspektivna glasbenika, ki 
sta vsak na svoj edinstven način razkrila dva drugačna glasbena svetova: klavir
skega (Zarja Vatovec) in glasbeni svet klarineta (Aljaž Kalin Kante).

TV'larinetist Aljaž Kalin Kante se je izkazal 
J^Jcot mlad glasbenik z že izdelano glasbeno 
osebnostjo. Aljaž zaključuje šolanje klarineta na 
Glasbeni šoli Vinko Vodopivec v Ajdovščini. 
Po doseženih številnih odličnih rezultatih na 
mednarodnih tekmovanjih in različnih uspe

šnih nastopih (tudi s simfoničnim orkestrom 
Primorske v Sežani, Novi Gorici, Ajdovščini in 
Postojni) bo nadebudnega glasbenika glasbena 
pot najverjetneje vodila naprej v šolanje na tem 
področju. Pred tem pa ga čaka še nekaj nastopov 
- tudi na Zemonu. Za koncert v Novi Gorici je 
pripravil s svojim mentorjem prof. Branislavom 
Trifkovičem program z deli manj poznanih 
skladateljev. Klarinetist ima izredno pojoč ton, 
ki glasbo okiti s toplino. Skladbe je tehnično 
brezhibno odigral in jim v interpretaciji vdahnil 
mladostno svežino. Lahkotna igra je polnozvoč- 
no oplemenitila prostor z lepo podano glasbo. 
Pianistka Tamara Ražem, ki ga je spremljala, 
mu je nudila prefinjeno zvočno kuliso, da se je 
mladi klarinetist lahko samozavestno predajal 
lastni interpretaciji.

Koprčanka Zarja Vatovec je študentka 2. le
tnika na Deželnem konservatoriju v Celovcu. 
Mlada glasbenica se ponaša z zanesljivo igro in 
trdno tehniko izvajanja. Njen nastop je bil suve
ren in nežen obenem. Program je bil sestavljen 
tako, da je lahko najlepše izlila svoj čustveni 
svet.

Lovrenc iz Dolenje vasi pri 
Cerknici, ki so uprizorili vite
ške igre.

rl

OSTRZEK
Lolcavecl57/a, 5270 Ajdovščina, 

tel.:368 15 16, gsm: 041 673 259, 
, ostrzekdoo@siol.netd.O.O.

podjetje za proizvodnjo, trgovino in storitve

- ZAKLJUČNA DELA V GRADBENIŠTVU

- CELOVITA OBNOVA STANOVANJ IN HIŠ

- OBLAGANJE TAL IN STEN

- SUŠENJE TLAKOV IN PROSTOROV

- IZPOSOJA RAZVLAŽILCEV



8 center farna vipava

MESNICA
FAMAH

I Marko Mikuž s.p. I

URNIK:

PONEDELJEK od 7.00 do 12.00 

TOREK - SOBOTA od 7.00 do 19.00 

NEDELJA od 7.00 do 12.00 

TEL.: 05 368 52 10

PRIPOROČAMO VAM
KVALITETNO MESO

IZ IDRIJSKO - CERKLJANSKIH
HRIBOVSKIH KMETIJ - KGZ IDRIJA

' /

PO NAROČILU VAM PRIPRAVIMO 
UGODNE PAKETE MESA PO 10 IN 20 kg

ŠE POSEBNO UGODNA 
JE PONUDBA MESA ZA ŽAR IN PIKNIKE

SUPER AKCIJA 
MLADI GOVEJI ZREZKI 7,50 C kg 

MEŠANO MLETO MESO 5,70 € kg

SE PRIPOROČAMO ZA OBISK!

GA
www.gospodinjski-aparatj s

SPECIALIZIRANE TRGOVINE 
ZA GOSPODINJSKE APARATE IN KUHim iC

Tel.: 36 65 285

trgovina s cvetjem

JASMIN
Starc Zlatica s./

1894

f!!>
VIPAVA

S Mercator
agrooprema

Goriška cesta 13, Vipava tel.: 05 36 44 868

FAMA praznuje 19 fe_

00% POPUST VEUA OB NAKUPU NAD 
POPUST NE VEUA ZA NAKUP C|Q 
POPUST VEUA V VSEH MARKET 
SUPERMARKETIH FAMA VIPAVA 
POPUSTI VEUAJO DO 30. JUNIJA

POPUST TAKOJ! POPUST VSAK DAN!
______ _______________ ________ _



9društva
Foučkarji na Čavnu že 
petič
Kulturno — turistično - športno društvo Stomaž 87 je zadnjo soboto v maju or
ganiziralo ze tradicionalno, peto srečanje Foučkarji na Čavnu. Srečanje je med 
Stomažani postalo priljubljena priložnost za druženje s sosedi in skoraj pravi mali

koče na Čavnu je tudi v imenu našega društva) 
zbralo več kot 130 Stomažanov. Nekateri so 
prišli iz radovednosti, drugi zaradi rekreacije, 
večina pa zaradi želje po druženju s sovaščani. 
Vsak udeleženec pohoda se je vpisal v spomin
sko knjigo in dobil priložnostno spominsko me
daljo.

Celodnevno druženje ob domačem gola
žu s polento smo popestrili z tradicionalnimi 
družabnimi igrami za staro in mlado: vlekli 
smo 'štrik', vrtali nafto sredi Čavna, preverjali 
spretnost s 'foučem', tekmovali smo v teku ... 
Zmagovalca iger nismo iskali, saj smo bili na
grajeni vsi z obilo dobre volje in smeha. Tudi 
za prihodnja srečanja želimo, da bi srečanje po
stalo tradicionalno in da bi se ga udeležilo čim 
več 'Foučkarjev1, tudi tistih, ki so se odselili, a 
se vseeno še vedno radi vračajo pod (na) Čaven.

Vesna Kobal

vaški praznik.

O tomažani smo se na Čaven odpravili po raz- 
ČJ ličnih poteh in stezah, ki vodijo iz vasi, ne
kateri z avtomobili, drugi tudi s kolesi in celo 
konji. Navkljub številnim domačim opravilom, 
službenim dolžnostim, se je pri planinski koči 
Antona Bavčerja na Čavnu (prav hišna številka

Pale nared za spektakel
jn V športno rekreacijskem centru Pale nad Ajdovščino je že vse pripravljeno za iz- 

J vedbo edinstvenega spektakla, ki ga pripravlja domači kolesarski klub Črn trn.
Evropsko prvenstvo v 4 - krosu z gorskimi kolesi bo potekalo v petek in soboto, 26. 

B in 27. junija 2009.

A Ta prvenstvu bodo sodelovali najbolj- 
J-Nši tekmovalci iz 25 evropskih držav. 
Slovenijo bo zastopala kar 17 - članska ekipa, 
med člani so tudi štirje predstavniki kluba 
Črn trn. Sodelovanje na evropskem prven
stvu v Ajdovščini sta potrdila oba zvezdnika 

r tega športa zadnjih let - Čeh Mihael Prokop 
(evropski prvak 2003 in 2005) in Nizozemec 
Joost Wichman (evropski prvak 2006 in 
2007). Tekmovalci bodo vozili v kategorijah

moški in ženske, mladinci (17+) vozijo sku
paj z člani.

Poleg tekmovanja v izredno atraktivni in 
nepredvidljivi disciplini 4 - kros, se bo na 
dan prireditve dogajalo še marsikaj. Začelo 
se bo že v petek z neuradnimi treningi in 
slovesnim odprtjem, ki ga bo popestrilo tudi 
tekmovanje rolkarjev in seveda dobra glasba. 
Glavni dogodek bo v soboto ob 18-ih, kjer se 
bodo pomerili tisti, ki so se prebili skozi kva
lifikacije (kvalifikacije se začnejo ob 14.00).
Prireditev se zaključi v soboto ob 20.00 s 

podelitvijo priznanj najboljšim, z nastopom 
glasbenih skupin ter atraktivnimi vragolija
mi, ki jih bodo kolesarji izvajali na umetno 
pripravljeni skakalnici. Najpogumnejši obi
skovalci se bodo oba dneva lahko preizkusili 
na manjši 'dual' progi (vožnja čez kuclje), ki 
so jo organizatorji v ta namen tudi osvetli
li. Več informacij seveda najdete na uradni 
spletni strani prvenstva http://ec4x.crn-trn. 
si.

Češnje za Erazma
Društvo Zdravljica iz Lozic skrbi za ohranjanje družabnega in kulturnega življenja 
na vasi. Ena izmed tovrstnih aktivnosti so tudi tradicionalni pohodi.

f^letošnjim, ki je potekal v soboto, 30. maja, 
Z-^ismo iz Vipave v Predjamski grad obujali le
gendo o tem, kako naj bi Erazem Predjamski iz 
Vipavske doline po skrivnem rovu dobival hrano 
(in celo češnje), medtem ko ga je oblegal baron 
Ravbar. Erazmu smo zato nesli češnje in vipa
vsko vino, med potjo pa smo spoznavali utrinke 
iz zgodovine življenja posameznih krajev ob poti 
ter obujali spomine na pomembne dogodke, ki so 
se nekdaj zgodili na poti ali ob njej.

Pohodniki smo se zbrali pred cerkvijo na 
Lozicah in se odpeljali z avtobusom do Vipave. 
Pohod smo pričeli pred votlino, ki naj bi bila 
povezana s Predjamo. Po uvodnih besedah do
mačinke Magde Rodman smo se odpravili proti 
Gradišču, vmes pa se okrepčali pred Vipavsko 
kletjo. Iz Gradišča nas je pot peljala na Barnico, 
kjer smo se sprehodili med nekdanjimi vojaškimi 
objekti. Začetki gradnje teh objektov po pripove
di starejše domačinke iz Lozic segajo v leto 1932. 
Da objekti he bi preveč izstopali, so zgradbe po
stavili tako, da dajejo vtis majhne vasi. V resnici 
je bilo vse zgrajeno v vojaške namene. Italijani 
so si namreč tu uredili skladišče za strelivo, 
predvsem za granate za topove. Granate so na 
Barnici tudi polnili s smodnikom, zato so skladi
šča imenovali smodnišnica. Po kapitulaciji Italije 
so objekti prišli v last jugoslovanske armade, na 
kar nas je opomnil 'pravi' vojak iz tistih časov, 
ki je po vojaškem protokolu s stružnega mesta 
zaustavil skupino presenečenih pohodnikov.

Na Brižniku smo najprej pomalicali, potem pa 
smo se spomnili dogodkov, povezanih s tem kra
jem. V tamkajšnji jami je jugoslovanska vojska 
razstreljevala staro 'municijo'. Ljudje se še spo
mnijo, kako seje kadilo in pokalo in celo na stre
he loziških hiš naj bi prileteli posamezni delci. 
Vaščani bližnjih krajev so v jami pobirali ostan
ke orožja in jih prodajali naprej. Obudili smo tudi 
spomin na tragičen dogodek, ki se je zgodil leta 
1942 na cesti na Nanos, jn se spomnili posledic, 
ki so pustile globoke rane v marsikaterem prebi
valcu Lozic, posebej pa Podgriča.

Pot v zares prijaznem vremenu za hojo smo

nadaljevali po rimski cesti, ki je bila nekdaj ena 
najvažnejših cest v rimskem imperiju. Vodila je 
iz Ogleja (Aquileia) v Ljubljano (Emona) in na
prej proti vzhodu. Speljana je po pobočju Nanosa 
čez prelaz Razdrto (Okra) na vzhod. Uporabljali 
naj bi jo v času cesarja Avgusta od 63 pr. Kr. do 
14 po Kr. Zaradi vojaških razlogov (skrajšanje 
potovanje za dva dni) je to cesto nadomestila ce
sta čez znatno višjo in nenaseljeno Hrušico.

Iz Razdrtega, kjer smo izvedeli nekaj utrin
kov iz zgodovine vasi, smo pot nadaljevali proti 
Velikemu Ubeljskemu. Tu so nam tradicionalne 
kuharice naših pohodov postregle s kosilom. 
Domačini so nam namreč velikodušno odstopi
li prostore v pred kratkim obnovljeni šoli. Bivši 
prebivalci Lozic pa, to smo sicer na tovrstnih 
pohodih že ugotovili, radi sprejmejo in pogosti
jo svoje nekdanje vaščane. Tega smo bili deležni 
tudi v tej vasi, ki je znana predvsem po svoji 
Krompirjevi noči.

Po kratki predstavitvi kraja smo naslednji po
stanek naredili v Stranah, kjer smo bili zopet 
deležni gostoljubnosti prebivalcev tega po staro
davni tisi znanega kraja.

Od tu smo se podali skozi smrekove gozdove in

čez prostrane travnike in prišli najprej v Šmihel, 
nato pa do Predjame. Sprejel nas je sam Erazem 
Predjamski, mi pa smo mu izročili češnje in vipa
vsko vino. Otroci folklorne skupine iz Podnanosa 
so mu zapeli in zaplesali. Ob tem so bili deležni 
izrednega zanimanja vseh mimoidočih turistov. 
Končni cilj našega druženja je bil ogled gradu.

Pohod, ki se ga je udeležilo več kot 70 ljudi iz 
Lozic in bližnjih krajev, je terjal precejšnje or
ganizacijske spretnosti. Kot vodja pohoda se je 
zopet izkazal Boštjan Nabergoj z nekaterimi so
delavci iz društva Zdravljica. Prav gotovo pa ve
lja pohvaliti tudi vse pohodnike, saj so bili kondi
cijsko tako dobro pripravljeni, da spremljevalno 
vozilo ni imelo veliko dela.

Devet ur hoje do svetovno znanega gradu in 
sprehod po številnih stopnicah v njem sta bila 
dovolj velik razlog, da smo se domov odpeljali 
z avtobusom, vsi prijetno utrujeni in z eno samo 
mislijo, kam naslednje leto.

Mojca Vrtič

Prijetne urice ob
sladoledu
Četrtki so v Domu starejših občanov v Ajdovščini še posebej namenjeni 
prijetnemu druženju. Pravzaprav niti ne vemo natančno, ampak zdi se nam, da 
so to navado prinesli iz svoje mladosti naši stanovalci, ki so svoje »fantovske 
četrtke« preživeli v krogu svojih najboljših prijateljev. Danes gospodje z veseljem 
povabijo medse tudi svoje sostanovalke.

le čez celo poletje in se s septembrom poslovile.
Najlepše trenutke ob prvem sladolednem vrtu 

so nam letos pričarali otroci iz sosednjega aj
dovskega vrtca Ribnik. Naši prijatelji iz skupin 
Metuljčki in Pikapolonice, ki nas obiskujejo že 
nekaj let, so nam s soncem prinesli toploto na
smeha in iskrice njihove mladosti. Kot vedno 
smo jih bili zelo veseli.

Ob prijetni slovenski glasbi bomo tako s slado
ledom lažje preživeli tople poletne dni.

Slastni njoki
Ajdovščina, 19. in 20. junija 2009 - Eden izmed najvidnejših glasbenih dogodkov 
na našem območju je zagotovo Njoki summer festival. Ta tudi letos popestri junij
sko dogajanje v dolini in ne cilja samo na našo publiko, saj se je že v minulih letih 
festivala izkazalo, da privabi obiskovalce tudi iz drugih koncev Slovenije in celo iz 
tujine. Poletje njokov z leti le raste in presega meje nekoč le glasbenega dogajanja.
T J aključek letošnjega šolskega leta bo torej 
A... j zopet obarvan s posebnim dvodnevnim 
glasbenim festivalom, ki to leto ponuja obilico 
tudi izven glasbenih aktivnosti. Toplo in lepo 
vreme je dogajanje postavilo na Letno kopališče 
v Ajdovščini.

5. Njoki summer festival je sicer festival z ur
bano glasbo, kulinaričnimi užitki, adrenalin
skimi in novodobnimi športnimi aktivnostmi 
ter drugimi animacijami za mlade v Športnem 
centru Police v Ajdovščini.

Čeprav je vrhunec festivala glasbeno dogaja
nje, veliko mladih in mladih po srcu uživa, bodi
si v gledanju bodisi ob aktivnem udejstvovanju 
v različnih športnih aktivnostih, umetniškem 
izražanju, urejanju pričeske, plesnih delavnicah, 
grafitiranju,...

Glasbeni program letos sestavljajo: The 
Toasters, Fandangle, Real life version, Dj Omis,
La Konga, Mi Familia, Elvis Jackson in drugi,

spremljajo pa ga še brezplačni kamping, jam 
sessions, dance sessions, Njoki čebelica skoki in 
druge animacije, ki jih je pripravil organizator - 
ambiciozno Kulturno umetniško društvo Sax iz 
Ajdovščine.

Naj Njoki summer festival požgečka tudi vaše 
čute!

Polona Krušeč



mladi
Taborniki pri 
predsedniku Turku
Brdo pri Kranju, 11. junija 2009 - Ekipa tabornikov iz Ajdovščine se je udeležila 
sprejema ob podelitvi priznanj najboljšim prostovoljcev v letu 2008, ki je protoko
larno potekal na Brdu pri Kranju.

r~y c tradicionalno vsako leto Mladinski svet 
^—/Slovenije razpisuje natečaje Naj prostovolj
ka, Naj prostovoljec, Naj prostovoljni projekt 
preteklega leta. Letos je Društvo tabornikov Rod 
Mladi bori Ajdovščina na omenjeni natečaj pri
javilo svoj prostovoljni projekt. Taborniški dom 
Praprot na Kovku.

Ena največjih akcij v zgodovini ajdovskega ta
borništva, temeljita obnova taborniškega doma 
na Kovku, seje začela pred štirimi leti in se za
ključila v letu 2008, z uradno otvoritvijo v aprilu. 
Kovk je bil obnovljen ob finančni pomoči obči
ne, kije zadoščala za nakup gradbenega materi
ala ter s sodelovanjem več kot 60 prostovoljcev, 
večinoma starejših tabornikov, ki so v obnovo 
vložili več kot tri tisoč prostovoljnih delovnih ur 
in veliko dobre volje. Taborniški dom Praprotjo 
tako danes postal prava taborniška šola v naravi, 
kamor se od mestnega vrveža umikajo različne 
skupine, tako mladih kot starih.

Priznanje, ki smo ga taborniki iz Ajdovščine 
prejeli na sprejemu pri predsedniku države dr. 
Danilu Turku in njegovi soprogi Barbari Miklič 
Turk, potrjuje našo vnemo in zagon ter nam 
predstavlja motivacijo za nadaljnje delo in ure
sničevanje zastavljenih ciljev.

Helena Harej

Tabor mladih letos v 
Bavšici

Ajdovski planinci se že več kot sto let združujemo v Planinskem društvu Ajdovščina. 
Skrb za vzgojo mladih planincev, od predšolskih otrok, šolarjev, dijakov in študen
tov pa je že vrsto let v rokah mladinskega odseka.

r^a mlade planince organiziramo predavanja 
/ m aktualnih planinskih tematikah, potopisna 
predavanja in seveda številne izlete v bližnje in 
daljne gore.

Poletne počitnice so rezervirane za planinske 
tabore za osnovnošolsko mladino, v letu 2006 pa 
smo organizirali tudi tabor za dijake in mladino. 
Že sedem let aktivno in uspešno sodelujemo na 
planinskih orientacijskih tekmovanjih, tako na 
regijski kot državni ravni, kjer se preizkušamo 
v znanju orientacije in planinstva.

V mladinskem odseku se združujemo pred
vsem mladi, vedno pa so dobrodošli novi aktiv
ni člani, z inovativnimi idejami. V našo družbo 
vabimo vse mlade, ki jih zanimajo gore, pa tudi 
vse, ki se želijo uveljaviti kot vodniki in aktivno 
delovati na področju planinstva.

Lani smo se mladi planinci iz Ajdovščine po
tepali v okolici koče na Planini Razor. Letos pa 
se odpravljamo v dolino Bavšice. Malo naprej 
od Bovca, pri trdnjavi Kluže, je vstop v pravo 
ledeniško dolino, v katero zaide le malo obisko
valcev. Dolina Bavšice se skriva med grebenom 
Bavškega Grintavca in Loško steno. Mogočne 
naravne sile, ki so oblikovale podobo narave, 
so za seboj pustile številne naravne lepote. Tam

bomo skupaj preživeli del nepozabnih počitnic!
Osnovnošolce od 2. do 9. razreda vabimo, da 

se nam pridružijo na nepozabnem poletnem pla
ninskem taboru. Tabor bo gostoval v Planinskem 
učnem središču Bavšica. Vodniki vas bodo pe
ljali do bližnjih vrhov in dolin, skupaj bomo raz
iskovali trdnjave in preživeli večere ob tabornem 
ognju. Spoznali bomo osnove plezanja in orien
tacije, varne hoje v gorah in bili v stalnem stiku 
z naravo. Seveda bo tudi dovolj časa tudi za skle
panje novih prijateljstev, zabavo in petje.

Tabor bo od 19. do 25. julija (nedelja - sobo
ta). Cena tabora je 100 EUR. Prijavnico lah
ko pošljete po pošti na naslov PD Ajdovščina, 
Gregorčičeva 20, 5270 Ajdovščina. Obvezno je 
plačilo članarine pri enem od planinskih dru
štev za tekoče leto. Prijave zbiramo do zapol
nitve mest. Več informacij o taboru najdete na 
internetni strani društva: www.pd-ajdovscina.si, 
ali pri vodji tabora Andreju Špacapanu na tele
fonski številki 031 446 101 (andrej.spacapan@ 
gmail.com).

Pred odhodom se bomo srečali s starši in ude
leženci, da se bomo spoznali. Lepo vabljeni, da 
se nam pridružite! AŠ

Vse niti vodijo v
A • IAjdovščino

Mladinski svet Ajdovščina (MSA) se že več let uvršča med vodilne tovrstne orgcr ' 
nizacije na območju države. Svoj položaj je izbojeval z neprekinjenim delom i ^ 
skladu s svojim poslanstvom in usmeritvami ustanoviteljic - mladinskih orgcinizacjj, ' 
občine in države. v

'V Ta podlagi preteklih izkušenj in vloge v naci- 
JlN onalnem merilu, so mladinske organizacije 
širom Slovenije izbrale MSA za vodečo organi
zacijo pri pripravi in izvajanju projekta Mladi 
odpiramo prostor - »vzpostavljanje in razvoj 
lokalnih mladinskih politik«. V triletnem pro
jektu, vrednem 450.000 EUR, sodeluje okrog 20 
pretežno mladinskih organizacij iz vse države.
Glavni namen projekta, ki je kljub fazi razvoja 
in prijave na razpis že v teku, je krepitev mla
dinskih politik - tako mladinskih organizacij

kot stebra teh politik v lokalnem nivoju kot tuo' 
področnih mladinskih politik, kot so stanovanj 
mladih, zaposlovanje, prosti čas in družbeno" 
kulturne dejavnosti, mobilnost, izobraževanje i*'; 
usposabljanje, varovanje in urejanje okolja ind 

Ob sprejemu projekta, v katerega so nosilci 
povsem prepričani, bo MSA bralcem posredO" 
val več informacij o vsebinah in dogodkih ^ 
se bodo odvijali v Ajdovščini. Zaradi morebiti)* 
konkurence na razpisu so trenutno javnosti S*
skrite. MČ

Poletni tabor 2009,
Kot vsa leta pa vas tudi letos vabimo, da se nam pridružite na Poletnem tab0^ 
2009, katerega vodilni moto je: »Kje se pravzaprav potikamo?« in preživeti z nad1' 
pet dni (od 29. junija do 3. julija) v neposrednem odkrivanju narave TriglaVsi o 
narodnega parka.

O kupaj s programom MEPI (mednarodno 
k3priznanje za mlade) in Naravovarstveno 
nadzorno službo Triglavskega narodnega par
ka, bomo izvedli pester program različnih de
javnosti. Kopali se bomo v Bohinjskem jezeru, 
odkrivali naše plezalne sposobnosti, obiskali 
bomo slap Peričnik in spoznali druge naravne in 
kulturne znamenitosti TNR-ja. Ne bo manjkalo 
niti zabavnih športnih aktivnosti — badbinton, 
odbojka, nogomet in še in še.

Mladinski tabor je namenjen višjim razredom 
OŠ (7., 8. in 9. razredom). Izjemoma se lahko ta
bora udeležijo tudi mlajši otroci, vendar le tisti, 
ki prihajajo v MC.

Za prijavo in več informacij pokličite na tel. 
05/368 93 83 ali 041/945 392 

e- mail: mc.hisamladih@gmail.cqm 
spletna stran: www.mc-hisamladih.si

Kopanje
Mladinski center Hiša mladih, bo v petek, 19. 

junija 2009, odprt le do 13.00. Nato se lahko sku
paj z nami, brezplačno, odpravite na ajdovsko 
letno kopališče, kjer bomo ostali do 18.00 in si 
vmes skupaj ogledali še zadnje priprav na Njoki 
summer festival.
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"Kje se pravzaprav potikamo 
Šlajmerjev dom 

Mojstrana 
i . ,, . .,.29 junij do 3. julij

Po prijavnico pridi v Mladinski centern!
več si preberi na
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Mladi bori Ajdovščina
Kot vsako leto bodo tudi letos ajdovski taborniki svojo sezono zaključili s tcib/ 
jenjem, ki bo potekalo od sobote, 4. julija, do nedelje, 12. julija, v kraju Podbe^ 
ob reki Nadiži. Taborjenje je namenjeno vsem članom društva in predstav|jQ J<r 
polnitev znanja, ki so ga čez leto na tedenskih vodovih srečanjih in drugib kr 
akcijah osvojili. Q'

Medobčinsko društvo prijateljev mladine:
-LETOVANJA:
Debeli Rtič: od 3. 7. do 10. 7. 2009
Piran: od 25. 7. so 4. 8. 2009
Nerezine (Mali Lošinj): od 8. 7. do 18. 7. 2009
- IZLETI:
Izlet v Živalski vrt Ljubljana: L 7. 2009

- PLAVALNI TEČAJ
Letno kopališče v Ajdovščini: od 29 g ^ (. 

7.2009 ' ' do
- USTVARJALNE DELAVNICE
V Ajdovščini in Vipavi od 29. 6. do 3 7 

in od 6. 7. do 10. 7. 2009 ' '

iSzjJI
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Srečanje plavalcev
Hallewicka

Prvi šolski plesni 
festival

V mesecu juniju je v Centru za izobraževanje, rehabilitacijo in usposabljanje Vipava 
potekalo že ^ tradicionalno srečanje plavalcev Hallevvicka - Dan plavanja in iger 
v vodi. Udeležilo se ga je 24 učencev in mladostnikov s svojimi spremljevalci iz treh 
vzgojno - izobraževalnih ustanov (iz Vipave, Celja in Strunjana) ter ene socialno - 
varstvene ustanove (Črna na Koroškem).

CJrečanje je namenjeno osebam s posebnimi 
Opotrebami, ki so vključeni v institucional
ne oblike usposabljanja, kjer se pod strokovnim 

^ vodstvom lahko učijo privajanja na vodo, plava
nj nja, lebdenja, potapljanja in premikanja po vodi, 
0 po konceptu Hallewick. Ta je še posebej prime- 

^ ren za osebe z več primanjkljaji, saj se pri učenju 
ne uporablja dodatnih plavalnih pripomočkov, 
ampak je plavalni terapevt, ki z otrokom dela

in vadi tisti, ki mu nudi potrebno oporo, varnost 
ter spodbudo za raziskovanje vodnega medija. V 
vipavskem Centru temu konceptu posvečajo po
sebno pozornost, saj seje pokazal kot pomemb
no in učinkovito sredstvo v celostni rehabilitaciji 
oseb s posebnimi potrebami. Tako preko celega 
leta poteka učenje plavanja za učence po koncep
tu Hallewick, v izvedbo programa se vključujejo 
tako terapevti kot tudi učitelji, varuhi in medi
cinske sestre. Vipavski center tudi organizira se
minarje (program izobraževanja) za pridobitev 
potrebne licence za vaditelje plavanja.

Vsi mladi in tudi tisti nekoliko starejši plavalci 
- udeleženci vsakoletnega srečanja in preizkusa 
znanja v Vipavi, so za svoje celoletno marljivo in 
vztrajno delo - učenje plavanja, prejeli zaslužena 
priznanja, kijih podeljuje društvo Hallevvick.

Poleg plavanja in iger v vodi so se udeleženci 
razveselili še skupnega srečanja, kjer so lahko 
izmenjali svoje vtise ter izkušnje, ob slovesu pa 
si obljubili, da se ponovno srečajo drugo leto.

Ravnateljica dr. Erna Žgur

1 Podružnica Podnanos 
~ veliko se dogaja!

Mladi pesniki in pesnice, učenci in učenke 5. razreda OŠ Draga Bajca Vipava, 
podružnica Podnanos, so tudi letos sodelovali na natečaju Mlada Vilenica 2009. 
Mladi literati, ki imajo v zborniku Mlade Vilenice 2009 svoje pesmi objavljene, so: 
Patricija Curk, Teja Pižent, Uroš Koritnik, Monika Trošt in Samuel Žvanut.

V-/2009, v Amfiteatru Kosovelovega doma v 
a Sežani. Literarno nagrado Mlada Vilenica sta 
’ letos prejeli Jana Stekar iz Števerjana v Italiji 

in Gaja Rupnik Caruso iz Idrije. Poleg nagovora 
vodje natečaja Mlada Vilenica 2009 Magdalene 
Svetina Terčon je mlade literate nagovoril tudi 
akademik, pesnik Ciril Zlobec, 

č Če bo v naslednjih letih navdušenje za pesnje
nje v Podnanosu še tako veliko, se bomo gotovo 
še udeleževali tega natečaja. Med mnogimi av- 

.O15 torji sta res podeljeni le dve nagradi, gotovo pa 
je velika nagrada tudi to, da imajo mladi pesni
ki svoje pesmi objavljene v zborniku. In zato se 
bomo še naprej trudili in ustvarjali.
V torek, 2. junija 2009 smo sc učenci in učite

ljice 3., 4. in 5. razreda ter gospa Irena Kodele 
Krašna, univ. dipl. biologinja in prof. biologije 
s Ključem za določevanje rastlin na travniku v 
Podnanosu odpravili raziskovat. Vsaka skupi
na je morala s pomočjo ključa določiti najmanj 
10 travniških rastlin. Po praktičnem delu smo 
se vrnili v šolo in predstavili povzetke naše
ga dela. Učiteljice Marjana Ukmar, Marija 
Nabergoj, Vida Trošt Vidic in učenci smo ugo
tovili, da smo s pomočjo tega ključa vsi spoznali 
mnoge travniške rastline. Šola v Podnanosu je 
s sodelovanjem v projektu dobila odličen Ključ 
za določevanje rastlin na travniku v Podnanosu, 
ki ga bomo z gospo Ireno Kodele Krašna še do
polnjevali, saj smo ugotovili, da so učenci našli 
celo nekatere rastline, ki jih v ključu še ni bilo. 
Sodelovanje v tem projektu nam omogoča tudi 
oglašanje in sodelovanje v mednarodnih vodah. 
Ključ bo kmalu dosegljiv tudi na internetnih 
straneh http://www.keytonature.eu/wiki/Izbor 
orodij.

Učenci 5. razreda so si s pridnim delom in so
delovanjem na natečaju Slovenskih železnic pri
služili kolektivno nagrado Slovenskih železnic 
- brezplačno potovanje kamorkoli po Sloveniji. 
V sredo, 3. junija 2009, smo se z vlakom od
peljali na zasluženi izlet v Bohinjsko Bistrico. 
Tam smo obiskali Vodni park Bohinj.

Ob koncu moramo pohvaliti še vse športnike, 
ki so sodelovali na šolskem atletskem tekmo
vanju v Vipavi in dosegli kar 36 medalj. Vseh 
podeljenih medalj je bilo 53.

Omeniti velja še dejavnost, ki je potekala v 
naši šoli zadnje mesece. Učenci in učiteljice 
smo se vsak teden srečevali na tečaju kaligra
fije, ki gaje vodila gospa Ingrid Boben. Naučili 
smo se osnov pisave gotice in že naredili nekaj 
krasnih izdelkov. Tečaj kaligrafije je navdušil 
vse sodelujoče, ki svoje znanje še naprej širimo. 
Ob tem naj velja zahvala krasnemu timu učite
ljic v Podnanosu in vodstvu šole v Vipavi, ki 
naše projekte podpira

Vida Trošt Vidic

V sklopu projekta Šolski plesni festival (ŠPF), ki poteka pod okriljem Plesne zve
ze Slovenije, so izvedli prvo področno tekmovanje na Primorskem. Organizator, 
Plesni center ADC, je v sodelovanju z Osnovno šolo Draga Bajca Vipava pripravil 
nepozabno prireditev, na kateri je sodelovalo kar 32 osnovnih šol, od tega 16 šol, 
na katerih poučuje Plesni center ADC. Njihovi mentorici sta Aliče Stojko Saliu ter 
Elena Mikuž iz Ajdovščine.

v-
O PF je namenjen prav vsem učencem, ki si že- 
kJlijo pridobiti novo plesno znanje, ne glede na 
leta, spol in predznanje. Vsebuje tiste plesne zvr
sti, ki so med mladimi trenutno najbolj aktualne; 
vsako leto se namreč izberejo nove koreografije 
za vsako starostno kategorijo posebej. S tem pro
jektom želi Plesna zveza Slovenije promovirati 
ples kot zdrav način življenja.

Otroci so tekmovali v različnih plesnih zvr
steh; posamično so se predstavili v hip - hopu, 
popu ter latinu, v paru pa z angleškim valčkom, 
chachachajem ter techno swingom. Po dolgem 
in napornem tekmovanju, ki so se ga udeležili 
učenci od 4. do 9. razreda, so bili rezultati na
slednji:

•4.-6. razred: šole: 1. mesto OŠ Danila Lokarja 
(mentorica Elena Mikuž), 2. mesto Oš Antona

Šibelja Stjenka Komen (mentorica Aliče Stojkon 
Saliu), 3. mesto OŠ Draga Bajca Podnanos (men
torica Elena Mikuž);
•7.-9. razred: šole: L mesto OŠ Draga Bajca 

Vipava (mentorica Aliče Stojko Saliu), 2. mesto 
OŠ Franceta Bevka Tolmin, 3. mesto OŠ Šturje 
- Budanje (mentorica Elena Mikuž);
•4.-6. razred: posamezniki: 1. mesto Sanja 

Stibilj (OŠ Ajdovščina, mentorica Elena Mikuž), 
2. mesto Tina Mavrič (OŠ Dobrovo), 3. me
sto Lea Bajc (OŠ Ajdovščina, meptorica Elena 
Mikuž);
•7.-9. razred: posamezniki: L mesto Nastja 

Pruyidze (OŠ Koper), 2. mesto Amela Kurtič 
(OŠ Vipava, mentorica Aliče Stojko Saliu);
•4.-6. razred: pari: L mesto Matej Filipič 

in Sanja Stibilj (OŠ Ajdovščina, mentorica 
Elena Mikuž), 2. mesto Ela Kragelj in Andreja 
Miklavčič (OŠ Šempas, mentorica Elena Mikuž);
•7.-9. razred: pari: 1. mesto Maruša Praček 

in Nina Kobal (OŠ Šturje - Budanje, mentorica 
Elena Mikuž).

Dogodek so popestrili nastopi različnih sku
pin: Twirlerice (mažoretke) iz Bukovice, SOUL 
B - BOYS (breakerji) iz Izole, skupina Ajda 
(upokojenke) iz Ajdovščine, tekmovalne skupi
ne Plesnega centra ADC ter Omar Ismail, tudi 
povezovalec programa, ki je nastopil v duetu s 
Kleonom.

Tekst in foto JŠ

Metulji iz bele gline
V Centru za izobraževanje, rehabilitacijo in usposabljanje Vipava smo pripravili 
drugi extempore v oblikovanju gline. K sodelovanju smo povabili učence in men
torje osnovnih šol s prilagojenim programom in varstveno delovnih centrov.

T Tabilu so se odzvale OŠ KozaraNova Gorica, 
V OŠ Miroslava Vilharja Postojna, OŠ Danila 

Lokarja Ajdovščina, OŠ Franceta Bevka Tolmin, 
VDC Tolmin in VDC Postojna. Tudi letos smo 
imeli srečno roko pri izbiri datuma, saj je bil to

edini sončni dan v tednu in smo lahko ustvarjali 
na prostem. Po uvodnem, pozdravu ravnateljice 
smo se zbrali pod našo marelico, ki je bila priča 
že mnogim lepim doživetjem. V senci drevesa 
smo se spoznavali, pogovarjali in ustvarjali v 
prijetnem vzdušju. Iz bele gline smo oblikovali 

• okrasno ploščico. Različni motivi metuljev, hiš, 
muc, pokrajin so nastajali z odvzemanjem in do
dajanjem gline. Slike smo obogatili še z odtisi in 
barvami. Nastali so čudoviti izdelki, ki smo jih 
razstavili v avli Centra.

Namen extempora je ustvarjalno druženje, 
medsebojno spoznavanje, izmenjava izkušenj ter 
nagrada učencem za celoletno delo. Za to obliko 
srečevanja smo se odločili, ker smo že dalj časa 
pogrešali takšne vrste dogodkov.

Tatjana Pregelj
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Najem avtodomov brez 
nepotrebnih komplikacij

Standardni razred
- Sezona* 90€
- Izven sezone** 60€
* od 01.05 do 31.09 
** od 01.10 do 31.04

Višji razred 
-Sezona* 110€
- Izven sezone** 80€
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12 šport
Dvakrat dvojna 
zmaga za Crn trn
Zadnjega majskega dne se je v Ribnici odvijalo državno prvenstvo z gorskimi ko
lesi v štirikrosu in bmx kategoriji, kjer so tekmovali tudi člani ajdovskega kolesar
skega kluba Črn trn.

Kljub veliki konkurenci v vseh starostnih kate
gorijah, so dosegli izjemne rezultate. V kategori

ji U15 je s kar nekaj sekundno prednostjo zmagal 
Kris Kodelja, ki trenutno tudi vodi v državnem 
prvenstvu v spustu s kolesi. Ajdovci so zabeležili 
dvojno zmago, saj je kot drugi skozi cilj zapeljal 
Mitja Ergaver. Fantoma nista ostali dolžni niti 
dekleti, saj sta v kategoriji do petnajst prvo in 
drugo mesto osvojili Polona Lavrenčič in Ema 
Bratina.

Uspešni so bili tudi tekmovalci v najtežji, elitni 
kategoriji, kjer je Miran Vauh osvojil 6. mesto. 
V mladinski kategoriji je četrto mesto dosegel 
Andrej Bratina, prav tako četrti je bil Aljaž 
Kodrič v kategoriji amaterjev, nad desetim me
stom sta končala dirko Matija Stupar in Tilen 
Jejčič.

Kot predtekmovalka se je po progi spustila 
tudi najmlajša članica Črnega trna Taja Kodelja 
(8 let).

Športno v Lokavcu
V okviru Športno - turističnega društva Lokavec, v večnamenski lokavski dvo
rani enkrat tedensko poteka rokometni trening za deklice od 1. do 6. razreda. 
Zanimanje je veliko, saj se treningov, pod vodstvom mentorja Jurka Pergarja, ude
ležuje kar 20 deklic.

'V
O portno - turistično društvo je zadnjo sobo- 
Oto v maju na asfaltnem igrišču v Dobravljah 
pripravilo I. turnir v malem nogometu, katere
ga seje udeležilo 12 ekip, pretežno iz Vipavske 
doline. Prvo mesto je zasedla ekipa Gute, dru
go Lokavec - veteranij tretje mesto pa je pripa
dlo ekipi Wicked. Najboljši strelec je bil Asmir 
Sukanovič iz zmagovalne ekipe, za najboljšega 
vratarja pa so razglasili Zlatka Karlovčeca iz

ekipe Lokavec - veterani. Ker Lokavčani še ne 
premorejo zunanjega igrišča, se za sodelovanje 
zahvaljujejo KS Dobravlje in njenemu predse
dniku Danilu Volku.

V Ajdovščini vendarle 
prvoligaš!
Jesenice, 14. junija 2009 - V kvalifikacijah za dopolnitev 1. lige v kategoriji U 14 
je Primorje v dveh tekmah premagalo Jesenice in tako Ajdovščini priborilo nogo
metnega prvoligaša.

TJrvo tekmo na igrišču z umetno travo na boljših predstav in povsem nadigrali nasprotni- 
X Policah so Ajdovci suvereno dobili s 4: L ka. Domačini so sicer povedli, toda rdečečrni so 
Tri gole je zabil Aljaž Bajc, četrtega pa Valdrin pokazali veliko želje po zmagi ter številne raz- 
Kadrija. Slediloje povratno srečanje na Jesenicah grete domače navijače kmalu utišali. AnelHajrič 
- pritisk je bil velik, psihična obremenitev je bila s tremi in Aljaž Bajc z dvema zadetkoma sta že v 
na preizkusu, vendar so fantje dokazali, da znajo prvem polčasu razblinila vse dvome o zmagoval- 
tudi v težkih trenutkih pravilno reagirati. Na sla- cu. Drugi polčas je bil nato samo še formalnost 
bo pripravljenem igrišču so Ajdovci odigrali eno in slavje seje lahko začelo.

Wada že odšteva • • •
Posadke društva Wada iz Ajdovščine, ki bodo nastopile na letošnjem svetovnef 
prvenstvu razreda Flying junior (od 12. dol8. julija na jezeru Iseo v Italiji), So 
priprav. Poleg nastopov na regatah za slovenski pokal, so del priprav nciiTlenj 
tudi regatni tehniki in taktiki.

nr'
arneti

TJriprave so se odvijale v Jadralnem društvu 
X Ankaran, pod taktirko izkušenega trenerja 
Matjaža Antonaca. Največ časa smo seveda na
menili šibkim točkam, ki so se pokazale po lan
skem nastopu na evropskem prvenstvu. Tu gre 
predvsem za osvojitev startne tehnike, obrate 
na bojah, vožnje s spinakrom ipd ... Treningi na 
vodi so po predhodnem skupnem sestanku za
čeli okrog 11. ure in končali po 16. uri, nakar je 
sledila videoanaliza s podrobnim razgovorom z 
vsako posadko posebej.

Pristop je zelo profesionalen, ne glede na to, 
da v ekipah sodelujejo tudi krmarji s starejšo 
letnico. Že po prvih urah je bilo opaziti velik

napredek, ki ga s seboj prinaša nov tren.er
Pred nami sta še dva dogovorjena trerun 

pa bosta v začetku julija, tik pred odhodom- 
svetovno prvenstvo. V društvu smo zel0 v ^ 
li, da nam je vsaj za priprave uspelo pridob 
takega strokovnjaka, kot je Antonac 
drugimi pripravlja posadko Košuta — j?, 
razredu 470 za nastop na 01).

Do odhoda na svetovno prvenstvo čalc 
sadke še nastop na regati Slovenia Golci ij 
ki se že kar vrsto let skupaj z razredom pjr 
odvija konec junija na Bohinjskem jez lre^ 
napovedih sodeč bo tudi letos regata 
rodna, saj je napovedan tudi prihod 
Nemčije P°Sadk

Zadnja novica
Tradicionalne (long distance) regate v p, 

laguni Velalonga 2009 so se 7. junija tUdJnc' 
udeležile tri slovenske posadke. Regat- - 1
kala v precej ekstremnih razmerah, od pq
bonace do neurja z dežjem in z močjo do •>

XI o o t o »-11 1 c Čl 1 a erl-Nt-n 11zlov. Na startu se je zbralo 167 posadR , J 
linijo je v težkih vremenskih razmerah' ^

1 - Pprevoziti le 111 jadrnicam. Za društvo ‘ i 
nastopila posadka Batagelj - Trampuž , aclai 
uvrstila na 54. mesto v absolutni konlrl, 1 Se'

Mini rokomet maxi poke
Ljubljana, 7. junija 2009 - Ajdovske mini rokometašice so na zaključnem f jn , 
turnirju prepričljivo osvojile 1. mesto in postale prvakinje slovenske ■'okomefrne^

i

za deklice do 11 let.

'K Ta finalni turnir se je uvrstilo 6 najboljših 
tN ekip iz celotne Slovenije, ki so se udeležile 
predhodnih turnirjev in dosegle najvišje število 
točk. Dekleta ŽRK Ajdovščina letnika 98, pod 
vodstvom trenerke Mojce Volk in pomočnice 
Mateje Kavčič, so na turnirju premagale vse 
ekipe (ŠD Komet, OŠ Matija Čop Kranj, RK 
Olimpijo, RK Velenje in kar dvakrat RK Krko 
Novo mesto) in zasluženo osvojile naslov pr
vakinj. V finalu so Ajdovke povsem nadigrale

Novomeščanke, rezultat 19:llpove vse 
po ŽRK Ajdovščina so nastopale: Karin 
ki je bila izbrana za najboljšo igralko h ^ 
turnirja, Zala Batagelj, Lea Bajc, Neža a^D' 
Ana Levpušček, Nuša Fegic, Tjaša Vai - - 
Krapež in Tina Pogačnik ter se izkaza^e C 
tvovalno igro in športnim odnosom. S P' 
nastopile pod vodstvom trenerk Mojce \ * ^ 
Mateje Kavčič.

>v
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šport, mnenja
Dva krat po dve medalji Samo čista srajca?
Planina, 14. junija 2009 - Planinci so gostili finale v hitrostnem zbijanju in v štafeti 
za dečke in mladince. Kljub temu, da nobena lovorika državnega prvaka ni ostala 
na Planini, pa so uvrstitve mladih domačih balinarjev zelo spodbudne, o čemer 
pričajo po dve srebrni in bronasti kolajni.

T rhitrostncm zbijanju pri mladincih je bron 
V osvojil Patrik Faganel, Sašo Renar je bil 

peti. Skupni .nastop v štafeti pa sta Faganel in 
Renar posrebrila. Povsem enak je bil razplet pri

dečkih, saj je Miha Božič osvojil bronasto kolaj
no, Mitja Kobal je bil peti, v štafeti pa sta bila 
skupaj srebrna. Štefan Bajc in Domen Ferjančič 
sta v štafeti osvojila šesto mesto.

Vipavci brcali v Franciji
Mladi nogometaši iz Vipave so zadnje dni maja sodelovali na velikem mednaro
dnem turnirju v Crollu v Franciji. Trikrat so zmagali, trikrat izgubili in enkrat remizi
rali, kar jih je uvrstilo na peto mesto.

TV Ted ekipami so bili podmladki tudi tako
IVlŝslovečih ekip kot so St. Etienne, Levski iz 
Sofije, Švicarki Xarnax iz Neuchatela, pa Nemci 
itd. Ekipo dečkov v starosti od 9. do 11, leta sta
rosti je vodil trener Aleš Kodelja. Z njimi se je 
fotografiral tudi slovenski reprezentant Boštjan 
Cesar, ki igra v bližnjem francoskem prvoligašu 
vzGrenobla.

Z mladimi nogometaši pa je v Croll potovala 
tudi delegacija občine Vipava na čelu s podžu
panom Bogdanom Godničem, ki je tesno sode
luje s tamkajšnjim društvom Julka. Francozom 
(in seveda udeležencem turnirja) so postregli s 
pršutom, vipavsko kapljico - in seveda z rdečimi 
in sladkimi češnjami.

ep

Foja vest je čista, večkrat slišimo iz ust 
[politikov. Kaj pa tisti, ki je nimajo? Tudi 

njihova ni umazana. Delal sem po zakonu, so 
večkrat njihove besede, toda to delajo tudi tisti, 
ki napravijo največ nesreče na tem planetu.

Oglejmo si najprej to čudežno besedo, ki se ji 
reče vest. Videti, vedeti, priti k zavesti, ovesti 
se samega sebe. Torej tudi svojih napak. Tole pa 
je že malce težje. Za takšno početje že moraš 
biti malce ponižen. Je torej ponižnost tista odli
ka, ki ji gre verjeti na besedo? Ne, tudi to ne! 
Ko sem bil še mlad, mi je neki obrtniški sta
novski kolega v nekem pogovoru dejal: „Vedi, 
tisti, ki te bo pozneje najbolj prinesel naokoli, te 
bo najbolj iskreno gledal v oči. Kdor ima vest, 
iz sramu vsaj malce povesi pogled!" In politiki 
nas skozi kamero največkrat gledajo naravnost 
v oči. Oglejmo si torej srajco politika gospo
da Golobiča. Stranka Zares si je takoj po smr
ti dr. Drnovška nadela njegova oblačila. Ta so 
bila namreč v očeh ljudstva iskreno skromna, 
in deloval nam je, kot da živi le od kruha in 
vode. Stranka Zares je v to izposojeno mrežo 
Drnovškove skromnosti nalovila toliko voliv
cev, da se je v hipu znašla na oblasti. Kadar 
nam kakšno oblačilo postane preozko, najprej 
stvari iz žepov prestavimo drugam. Kako torej 
milijonski deleži v svojem podjetju ne bi tiščali 
politika Golobiča, ko pa si je nadeval skromno 
srajco dr. Drnovška? Sam je priznal, daje lagal

svojim volivcem, ko je zatajil deleže v podjetju 
Ultra. Laž pa je vedno samo sredstvo, v tem 
primeru za povečanje števila volilnih glasov. Z 
njimi je prišel na oblast, kjer sedaj opravlja delo 
ministra. Kot minister prejema kakšnih osem ti
soč evrov plače. Približno 400.000 v mandatu! 
Z lažjo do denarja torej. Našega!

In zdaj dve vprašanji. Je ta denar, pridobljen's 
pomočjo laži, ukraden ali ne? Ali lahko vsi slo
venski obrtniki in podjetniki prenesemo sedeže 
svojih podjetij na Nizozemsko (tako kot on) in 
ali je to moralno in državotvorno? 'Odgovarjali 
bomo svojim volivkam in volivcem na nasle
dnjih volitvah1, besedičijo politiki. Toda kaj, ko 
ne bodo vrnili tistih nekaj sto tisoč evrov, ki so 
jih ali jih še bodo odnesli domov.

Višek plahtanja javnosti seje pa zgodil zadnje 
dni, ko g. Golobič zaradi svojega ravnanja ni od
stopil. V bran mu je priskočil tudi predsednik 
države in pozabil, daje najprej predsednik vseh 
državljanov, ne le trenutno vladajoče politične 
ekipe. Ali pa morda iste sorte ptiči skupaj leti
jo? Vendar tudi to ni bil vrhunec sprenevedanja. 
Nastopil je šele, ko so mu vrane iz iste jate daja
le odvezo za njegove, po njihovem male, nepo
membne grehe. Toda velika letala nimajo 'malih' 
vijakov, ker če le eden od njih popusti, so ljudje 
ob nesreči enako 'kvalitetno mrtvi', kot če mu 
odpove cel motor. Tako tudi človek na visokem 
položaju ne sme imeti 'šibkih vijakov'.

Politični povzetek: Neka politična garnitura si 
je po smrti dr. Drnovška nadela njegovo skro
mno srajco, da bi na tak način prišla na oblast. 
Temu se lahko reče tudi ogabna, nemoralna vo
lilna prevara. „Saj je priznal", Golobiča ljubeče 
božajo po glavi, „torej mu je vse odpuščeno," 
in ga branijo kakor skesanega ljubkega otroka 
njegovi pajdaši. „Ste pa res dvolični kristjani in 
tudi vsi tisti, ki ne odpuščate." Kakšno pogojno 
dajanje občutka krivde! Kako spretna psiholo
ška manipulacija! Kakšen pravoveren krščanski 
besednjak! Da pa ne bo vest ostala kakor kakšna 
srajca, ki jo je mogoče s poceni praškom oprati, 
bom še jaz dodal nekaj besed iz iste posode, kjer 
piše: „Njihovo kri bom terjal iz tvojih rok!"

Marijan Božič

Spoštovano uredništvo!
TJogosto se govori in piše, da so za množico 
JT nesreč na naših cestah krive ceste kot take 
oziroma njihovi upravljavci zaradi različnih 
vzrokov.

V soboto, 13. junija, sem tam okrog 19.00 ho
tela prečkati Goriško cesto na semaforiziranem 
križišču, ko je utripala oranžna luč. Promet je 
bil tako gost, da sem, zaradi varnega prehoda.

Korec BSTV

~ AU, vc-Ar-r-?-? ^ ^ ^ ?

Lepa na pogled in preizkušeno dobra

morala čakati več časa, kot bi v primeru, če bi 
semafor deloval. Na misel mi je prišlo, da se v 
takšni situaciji lahko mimogrede zgodi nesre
ča zaradi nedelujočega semaforja. In res, čez 
čas sem Goriško cesto prečkala pri nekdanjem 
Mlinčku in od daleč videla, da se je medtem na 
semaforiziranem križišču res zgodila nesreča: 
sredi križišča ležeče motorno kolo, zraven sto
ječi avtomobil, pa miličniško in gasilsko vozilo. 
Ne želim pasti radovednosti v takih primerih, 
zato se gledajoči množici nisem pridružila, sem 
pa sklenila napisati to pismo.

Ne vem, kdo je zakrivil nesrečo, motorist ali 
voznik osebnega avtomobila. Vsekakor je po
sredni krivec za nesrečo upravljavec semafor
jev. Ob tako gostem prometu, kot je bil v tistem 
času, bi semafor moral delovati! Sicer pa, če že 
imamo semafor, zakaj ga je sploh treba ugašati? 
Semafor prav gotovo prispeva k večji varnosti v 
prometu in - zlasti - zmanjšuje hitrost.

Spoštovano uredništvo, predlagam vam, da na 
ustrezen način ta problem obelodanite, spodbu
dite razpravo in posledično prispevate k večji 
varnosti v prometu. Goriška cesta je zelo ne
varna. Ne pozabimo, koliko nesreč z najhujšimi 
posledicami se je tam že zgodilo.

Lepo pozdravljeni!
Ajdovščina, 16. junija 2009

Korec je primeren za različne 
arhitekturne stile, od družinske 
hiše do velikih poslovnih 
objektov. Ne potrebuje dodatnih 
premazov ali zaščite in ob 
pravilni vgradnji zagotavlja 
visoko trajno vrednost objektov.

Goriške m opekarne arm



zdravje, koledar

Pasti pretiravanja
Ljudje se med sabo razlikujemo, prav tako se tudi naša telesa 
različno odzivajo na telesno vadbo. Nekateri imajo sposobnost 
hitrega prilagajanja in regeneracije po telesni aktivnosti, nekateri 
potrebujejo dalj časa za obnovitev. Meja med dobro telesno vad
bo in izčrpanostjo je tanka (predvsem pri vrhunskih športnikih). 
Subjektivna ocena treniranosti pa je pogosto nerealna, zato je 
nevarnost pretiranosti toliko večja.

r7'aenkrat še ne obstaja biološki 
^-/označevalec v krvi, ki bi nam z 
veliko verjetnostjo napovedal preti
ranost. Znanstveniki iščejo načine, 
kako bi pri športnikih izmerili izčrpa
nost - zaenkrat sta najbolj opazovana 
hormona kortizol (stresni katabolni 
hormon, ki ima negativni učinek na 
rast mišic in ima zaviralen učinek na 
imunost) in anabolni hormon testoste
ron (ki povečuje rast mišic), ki sta si 
po delovanju nasprotna. Merita se v 
krvi in spremljata na daljše časovno 
obdobje, razmerje med njima ima šele 
dobro napovedno vrednost.

za dva- in pol krat. Posebej so v ne
varnosti tekmovalci s srčnimi anoma
lijami, zato so uvedeni obvezni siste
matski pregledi mladih športnikov. 
Povečana je podvrženost pljučnicam, 
zaradi zavrte celične imunosti. Fizična 
aktivnost je dvorezen meč pri pojavu 
osteoporoze. Po eni strani vadba po
veča mineralne komponente v kosteh, 
po drugi strani pa so pri pretirano ak-

Na daljše časovno obdobje pre
tiranost na telesu pušča posledice. 
Pretirana telesna obremenitev, ki je 
ponavljajoča in traja dalj časa brez 
ustrezne prilagoditve telesa, povzroči 
škodljiv sistemski odziv na ponavljajo
če mikrotravme tkiv. Takoimenovane 
mikro poškodbe veziva in mišic, spro
žajo kronično vnetje, povezano s spro
ščanjem citokinov, to je beljakovin, ki 
sodelujejo v procesu vnetja. Slabi se 
nevro - endokrin, centralnoživčni in 
mišični odgovor telesa, ki so pomemb
ni regulatorji metabolnih procesov v 
telesu.

Tekmovalni šport pri adolescentih 
poveča verjetnost nenadne srčne smrti

tivnih ženskah pogostejši pojavi ame- 
norej, to je izostanek menstruacij ter 
posledično nastanek osteoporoze.

Z natančnim spremljanjem, pri
merno prehrano, s primerno dolgimi 
intervali za počitek in pri vrhunskih 
športnikih z naborom podatkov skozi 
daljše časovno obdobje, lahko športni
ka pravočasno opozorimo na preveliko 
obremenitev in tako preprečimo preti
ranost v obdobju, ko ta še ni popolno
ma razvita. Pri popolnoma razviti pre
tiranosti traja več mesecev preden se 
športniku povrnejo moči in običajna 
zmogljivost. Za rekreativne športnike 
pa je priporočljivo upoštevanje pripo
ročil, to je vsaj pol ure zmerne telesne 
vadbe na dan večino dni v tednu, ob 
tem primerna hidracija in prehrana ter 
dovolj počitka ob občutku izčrpanosti.

KOLEDAR JUNIJ 2009 
PRIREDITVE

petek, 19. junij do sobota, 
20. junij. Športni center Police 
Ajdovščina - Njoki summer 
festival - festival z urbano glasbo, 
kulinaričnimi užitki, adrenalinskimi in 
novodobnimi športnimi aktivnostmi ter 
drugimi animacijami za mlade.
- petek, 19. junij. Dom krajanov 
Žapuže, 19.00 - Krajevni praznik 
v Zapužah - Kulturni program z 
odprtjem razstave risb iz Ex Tempora 
na temo »voda«. Svojemu namenu bodo 
slavnostno predana nova parkirna mesta, 
ki so bila zgrajena v tem letu. Sledi 
zabava z ansamblom Narcis. Društvo 
DESK pripravlja tudi bogat srečelov.
- petek, 19. junij do nedelje 21. 
junij. Lokve - Forma viva - prireditev 
, kjer se srečujejo kiparji iz Slovenije in 
tujine.
- petek, 19. junij. Trg M. A. 
Plenčiča, Solkan - prireditev 
Pesem pod lipo.
- sobota, 20. junij, 18.00, pod 
Zemonom pri Vipavi - Gledališki 
spektakel na prostem »394« -
-sobota, 20. junij, Brje - Jazz poletni vrt 
sveti Martin - koncert Fake orchestra, ki 
ga sestavljajo Ana Vipotnik - vokal, Igor 
Leonardi - kitara, Nino De Gleria - bas, 
Aljoša Jerič - bobni. Pevka Ana prepeva 
slovenske ljudske pesmi v moderni 
preobleki in pesmi Billie Floliday. - 
-sreda, 24. junij, Vitovlje, 
prireditveni prostor, 20:00 - Slovesnost 
ob dnevu državnosti.
-sobota, 20. junij in nedelja, 21. 
junij - Sveta Gora - Spominska 
maša ob 470-letnici s procesijo in 
pritrkovanjem.
- sobota, 20. junij. Trg pred 
dvorano prve slovenske vlade v 
Ajdovščini - 103. Bolšja tržnica
- nedelja, 21. junij, dvorišče pred 
župniščem v Podragi - Večer 
posvečen duhovniku in profesorju 
Otmarju Črnilogarj. Župnija Podraga 
vabi na kulturni program ob 10-letnici 
Otmarjeve smrti. Večer bo s petjem 
obogatil Slovenski oktet.
-ponedeljek, 22. junij. Sinji vrh, 
19.00 - Odprtje razstave del umetnikov 
iz likovne delavnice Lions cluba Zemono, 
ki so ustvarjali v slikarski koloniji. Z 
izkupičkom od prodaje slik bodo 
pomagali pomoči potrebnim ljudem iz 
našega okolja.
-sreda, 24. junij, amfiteater ob 
gradu Kromberk - Kromberški 
punt; Koncert: Kultur shock (USA) in Dej 
še nlitro ter nastop teatra Prosvetnega 
društva Štandrež s komedijo Carla 
Goldonija »Primorske zdrahe«.
- sreda, 24. junij. Tiha dolina na 
Predmeji, 18.00 - Društvo Gora 
pripravlja prireditev Zapojmo Gori 
in domovini. Na prireditvi bodo
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razglasitev rezultate in podelili nagrade 
za prispevke učencev osnovnih šol, ki so 
sodelovali na razpisu društva GORA, 
odprli bodo knjižne police avtorjev z 
Gore s kulturnim programom, pripravljajo 
tudi koncert pevske skupine SNEŽET in 
družabno srečanje ob kresu in živi glasbi.
- sreda, 24. junij, Lavričeva 
knjižnica Ajdovščina, 19.30 
Predstavitev zadnjih dveh izdaj 
romanov plodovitega ajdovskega pisca 
Bojana Bizjaka.
-sreda, 24. junij, Pilonova galerija 
Ajdovščina, 20.00 - Galerijska 
muzejska in kresna noč, odprtje 
razstave Kustos/inja izbira umetnika. 
Razstavljali bodo: Nataša Kovšca,
Mirjam Marussig in Miha Uršič. Odprtju 
razstave sledi tradicionalno nadaljevanje 
druženja na Križajevem vrtu.
- četrtek, 25. junij, Predmeja,
16.30 - Osrednje občinsko
praznovanje Dneva državnosti 
pri grobnici ter pri spomeniku 
padlih borcev na Predmeji.
- petek, 26. junij, 20.00, Dvorec 
Zemono - Diplomski koncert 
sopranistke Jerice Rudolf.
- Sobota, 27. junij, 21.00, Trg 
Pavla Rušta Vipava - Orkester 
Slovenske vojske - v okviru Imago 
Slovenije. V primeru slabega vremena 
bo koncert potekal v Kulturnem domu v 
Vipavi.
- Razstave v izložbenih oknih na
Gregorčičevi 2, Ajdovščina: od 15.junij 
do 15. julij: Jože Vodopivec, Kamnje - 
sfike.
- LIČNA HIŠA, Ajdovščina:
Sobota 27. junij, 20.00 
predstavitev pesniške zbirke z
naslovom Klic življenja k življenju avtorice 
Dore Ambrožič. Po predstavitvi sledi še 
odprtje razstave podvodnih fotografij 
avtorice Tanje Nedeljkovič.
- nedelja, 28. junij do 2. julija, 
Otlica, Kovk, Sinji vrh - Slovenija,
odprta za umetnost - mednarodni likovni 
simpozij, s sloganom DRUGA NARAVA; 
sodelovalo bo 23 priznanih umetnikov iz 
vse Evrope. Petek, 3. julij ob 18.00 - dan 
odprtih vrat kolonije

ŠPORT:
- sobota, 20. junij, 3. kolesarski 
veteranski maraton » Po poteh 
obeležij vojne 1991« v Vipavski 
dolini.
- sobota, 20. junij, start on 22:00 
na Lokvah - Nočni pohod na 
Lažno. Dolžina proge: 5 km
- četrtek, 25. junij, 10.00 - ŠKTD 
Kamnje - Potoče pripravlja 
1.gorski tek na Malo goro. 
Pohodniki startajo ob 9.00. Vpis tekačev 
med 8.30 in 9.30. Vabljeni!
-četrtek, 25. junij in petek. 26. 
junij, PD Ajdovščina - Pohod na 
Grossglockner. Prijave in vplačila v 
trgovini Mana Ajdovščina.
-petek, 26. junij. Športni park

Pale, Ajdovščina, 26. junjj 
Evropsko prvenstvo v 4 krosu
Ajdovščini; petek, 19.00 - otvoritven! 
slovesnost, zatem skate tekmovanje n! 
razsvetljeni dvoboj progi, za glasbeni 
spremljavo pa bo poskrbel Dj. Sobote 
27 .junija - ob 12.00 uradni trening ol 
14.00 kvalifikacije, ob 16.30 uradr' 
trening. Finale si boste lahko Ogleja1 
ob 18.00 uri, sledi zaključna slovesnost 
Večer bo popestren s koncerti glasben1' 
skupin, ...
-sobota, 27. junij. 5.00, odho<! 
avtobusa iz Predmeje - |*|et n< 
Svete Višarje in pohod na Kamni' 
lovec (2071 m). Za pohod na Kamr! 
Lovec je potrebna planinska oprerna j' 
toplo oblačilo.

ZAVOD ZA ŠPORT 
LETNO KOPALIŠČE PQ|.|d
Urnik: 12 junij, od 13:00 do 19:00 13 
]4 junij od 10:00 do 19:00. 19 jUnij. 
odprtih vrat od 13:00 dalje. 20 jn 21 
junij bazen odprt od 10:00 do I9.0O 
od 25. junija dalje pa vsak dan 1 O G 
do 19:00. Igrišče za odbojko na mivk: 
avtokamp-od ponedeljka 1. junija d U 
tel: 05-364-47-24, gsm 051-442-5co ' 
ŠPORTNE POČITNICE 2q0« 
Zavoda za šport Ajdovščiria- 
1. termin od 29. junija do 10. jujj- { 
termin od 10. do 21. avgusta '
Pripravljajo: PLAVALNI teČaJ
POLETNO ŠPORTNO ŠOLO lf 
NOGOMETNI KAMP.
Dodatne informacije in prijave 0 
spletni strani ZAVODA ZA
AJDOVŠČINA: www.zs-ajdovscinn S
ali na tel: 05-364-47-2T, 051-4] <9
- POČITNIŠKI PROGRAMI r ,
2009) (poleti
ŠPORTNO DRUŠTVO 
EKREATIVČEK CELODNEVNI 
PROGRAMI in VARSTVO 
OTROKE (9:00-16:00):
Pripravljajo: AKTIVNE POČlTNirp 
VOD\, NOGOMETNI KAMP \n 
ROKOMETNI KAMP, 10 URK()
ZA OTROKE v plavanje, rol 
tenisu. Pripravljajo tudi REKRP ati\M' 
PROGRAMI ZA ODRASLE- Pi a?Au 
ZA ODRASLE &_ REKREa^ 
PLAVANJE ZA STARSE IN Ki 1 u*™ 
NAJMLAJŠE. J H
Več informacij na http://reRreatjvc 
gmajna.eu/
PREDAVANJA, DELAVNICE 
OSTALO:
Lavričeva knjižnica Ajdovščina-
. 29.junij do6.julij :MedobčinsK
društvo prijateljev m|adi(1t 
Ajdovščina - Počitnice *
plavalni tečaji, delavnice, ^
www.mdpm-ajdovscina.si.
- petek, 19. junij do nede|je -l 
junija. Nova Gorica,
62 - Pevska delavnica p
delavnica je namenjena vsem R- V s 
pojete in imate radi glasbo. Več ^
studiobelcanto@solapetja.com C

FOTOGRAFIJA IN MOBILNA TELEFONIJA

Mobitel ig)- Mobitel

I*
Pri nas lahko uredite 

VSMDAN

- sklepanje novih naročnin •
- podaljšanje naročnin- 

ugodno kupite nov akcijski GSM telefon
S TEM OGLASOM 15 % POPUST

PRI IZDELAVI FOTOGRAFIJ DO KONCA AVGUST*

AJDOVŠČINA-MERCATOR CENTgp
Medija Ajdovščina d.0.0., Vipavska cesta 6, Ajdovščina, tel: 041 614



reklame

Kuhinje 
Jedilnice 
Dnevne sobe 
Stoli 
Mize ...

OUTLET
v Ajdovščini
M

i

5

Na dvorcu 
Zemonu 
ali v trgovini
Outlet
v Ajdovščini

1
www.lipa.si

since 1913

^Tujina Zdravstveno zavarovanje 
z medicinsko asistenco v tujini

Za vse popotnike, avanturiste, 
turiste in pohajače
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• Poskrbite za vašo zdravstveno varnost in varnost vaših 
najbližjih na poti,

• zagotovite si 24 urno asistenco in visoko zavarovalno 
kritje,

• izognite se stroškom in dodatnim skrbem in
• brezskrbno uživajte na počitnicah.

'M VZAJEMNA.
Jaz zate, ti zame.

PE NOVA GORICA

Cankarjeva ulica 12 
5000 Nova Gorica 
tel. 05/33 83 100

POSLOVALNICA
AJDOVŠČINA
Goriška cesta 23/b

• ZA ZDRAVO PREBAVO sezite po zlata 
vredni pirini JABLAN štruci z vlakninami iz 
starodavne žitarice in jabolkami, z bogatim 
okusom pirinih jedrc in sončničnih semen.
Zlato priznanje GIZ sekcije pekarstva 
2009!

ZA MANJ SOLI V PREHRANI uživajte v kruhu 
polnega okusa, a z občutno manjšo vsebnostjo 
škodljivega natrija. Manj soli pomeni manj 
tveganja za zdravje! Pirin NE’S0L hlebec je 
na ocenjevanju GIZ sekcije pekarstva dosegel 
čisto petico! Zlato, seveda.

• ZA RES DOBRO DIETO brez nepotrebnega 
odrekanja izberite nizko GLIKEMIČNI kruh z 
inovativno GLYX dietno recepturo.
Z glikemičnim indeksom samo 38 zagotavlja 
občutek sitosti brez hitrega nihanja sladkorja 
v krvi. Popolna novost med kruhi!

ZA MANJ HOLESTEROLA V KRVI lahko zdaj 
dokazano poskrbite z uživanjem aktivnega 
H0LESTE kruha! S 4 rezinami na dan aktivno 
znižujete raven škodljivega holesterola. Vsaka 
rezina vsebuje 0,5 g sestavine Keimling activ. 
Srce vam bo hvaležno!

§^ IL t kruh, zdravega ziivljenja



teodozij,sosed
Bitka ob Mrzli reki v živo!
Društvo Teodozij iz Vrhpolja prireja v soboto, 20. junija, spektakel o znamenit bitki ob Mrzli reki iz 
septembra leta 394. Prizorišče bo na polju pod Zemonskim gričem. Organizatorji so podrobnosti o 
dogodku predstavili na tiskovni konferenci na dvorcu Zemono.

TJredsednik društva Anton 
Jl Lavrenčič je uvodoma povedal, da 
se je društvo odločilo za tako obsežen 
projekt zato, ker se o tej sicer zelo po
membni bitki premalo ve in si zasluži, 
da jo skozi dramaturško obravnavo 
spozna čim več ljudi. Poudaril je pri
pravljenost in požrtvovalnost cele vasi 
pri pripravi prizorišča, kostumov, re
kvizitov in seveda pri sami predstavi, 
v kateri bo sodelovalo 200 domačinov.

Zgodovinski okvir je predstavi
la Karmen Kažem: »Bitka pri Mrzli 
reki predstavlja prelomnico v zgodo
vini, saj ni zaznamovala le podobe 
doline in antičnega slovenskega pro
stora, temveč nadaljnji razvoj celega 
zahodnega sveta. Spopad je bil za
ključek državljanske vojne med ce
sarjem Teodozijem in proticesarjem 
Evgenijem, v njem pa so pomembno

vlogo odigrala številna barbarska 
ljudstva, ki so kot najemniška vojska 
sodelovala na obeh straneh. Bitka ni 
pomembna le za izid državljanske voj
ne, njen razplet je globoko zaznamo
val versko podobo Evrope in sveta, saj 
si je s Teodozijevim uspehom krščan
stvo utrlo zmagovito pot v zgodovino.

Poganska Evgenijeva vojska, zave
zana braniti zahodni del rimskega ce
sarstva pred Teodozijem, se je v sep
tembru, 394. leta utaborila v dolini in 
združena pričakala napad številčnejše 
Teodozijeve odprave. Pod vodstvom 
slovitega vojskovodje Arbogasta so 
Evgenijevi vojaki zapustili utrdbo 
na Hrušici in Teodozija prisilili, da 
se jc v dolino spustil po ozkem pre
hodu med današnjim Vrhpoljem in 
Budanjami. Teodozij, ki je na bojišče 
iz Konstantinopla prišel po jambor-

ni poti mimo Ljubljane, Vrhnike in 
Logatca, je v boj najprej poslal gotske 
enote, ki jih je Evgenijeva vojska zlah
ka strla in porazila. Zvečer in ponoči 
so poganski vojaki v dolini že slavili 
zmago, Teodozij pa je skupaj svojimi 
vojskovodji tehtal med umikom in 
novim napadom. Ko je v zgodnjem 
jutru četa Evgenijevih vojakov, ki naj 
bi Teodozijevi vojski po skrivni poti v 
pobočje prišla za hrbet in zaprla mo
žnosti za umik, prestopila na njegovo 
stran, je Teodozij sklenil nadaljevati 
boj.«

Gledališka igra »394« se osredotoča 
na predvečer velike bitke, ko Teodozij 
še ni odločen za napad, ker ni pre
pričan v zmago. Za pomoč se obrne 
k svojim vojskovodjem, k stari ženi
ci, ki je v boju izgubila sina in celo k 
zaporniku. Življenjske zgodbe 'nava
dnih' ljudi se Teodozija dotaknejo in 
mu olajšajo odločitev, ki se bo nasle
dnji dan spremenila v eno največjih in 
najpomembnejših bitk na slovenskem 
ozemlju.

»Igra 394 ni verodostojen prikaz do
gajanja bitke pri Mrzli reki, je zgolj in
terpretacija, ki ne sledi slepo zapisom, 
temveč igri dodaja lastne dramaturške 
elemente in zgodbe, ki se osredotočajo 
na Teodozija in njegovo notranje do
življanje bitke, na prijateljstvo in so
vraštvo, na negotovost in pogum,« je 
povedal scenarist in režiser predstave 
Peter Bajnoci. »Igra je bolj vizualna 
kot besedna. Vključuje veliko glasbe
nih, vizualnih in plesnih efektov, ki

dogajanje okrog glavnega lika pribli
žajo gledalcu. Zato smo jo pomaknili 
na 22.00 uro, ko bo dovolj temno, da 
bodo vsi efekti prišli bolj do izraza.«

»Ne samo igra, tudi spremljevalni 
program bo atraktiven: že ob 19.00 
bo turnir rimskih lokostrelcev, ob 
20.00 dirka rimskih kvadrig oz. šti- 
rivpreg - bojnih vozov s štirimi vzpo
redno vpreženimi konji, ob 21.00 pa 
gladiatorski boji. Poskrbljeno bo tudi 
za hrano in pijačo, ki bo plačljiva s 
Teodozijevimi sesterci, skovanimi 
namenoma za to prireditev,« je dodal 
predsednik društva Teodozij Anton 
Lavrenčič.

Zaradi izjemnega zanosa prostovolj
cev in posluha pokroviteljev je dru
štvu prireditev uspelo ponuditi obi
skovalcem brezplačno. Organizatorji 
zagotavljajo, da bo parkirnih mest 
dovolj, obiskovalci morajo poskrbeti 
le za blazine oziroma podobne pripo
močke, na katere se bodo posedli na

pobočju zemonskega griča.
»Bo spektakularno in bo 

...« pravijo Vrhpoljci, »... p0^TU 
niki bodo pravi konji, lokostrel * wl 
pedantno zadevali, nastopa^ 1 „ 
domači Rimljani z meči in s i- < 
vihrale bodo zastave, burja na 1 
pogon bo dvigovala temperam 111 
ne se bati, zmagala bo prava ^

d stran!"

Jr

Trgovski center Ajdovščina
Vabljeni na 
praznovanje 
4. rojstnega 
dne

sobota, 20. junij, 
od 10, do 12. ure
• nastop imitatorja 

Elvisa Presleya
• čarodej 

Roman Frelih 
nagradne igre 
rojstnodnevna

rta

Pridite, 
zabavno bo!
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Vipavska cesta 6, Ajdovščina 
odpiralni čas: od ponedeljka do sobote: 

od 8. do 20. ure, nedelje: od 8. do 13. ure, 25. junij: zaprto
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